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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

 

  

P R O T O K Ó Ł   NR  XXVIII.2021  

 

obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 27 maja 2021 r. w Centrum 

Kultury i Bibliotece w Osiecznej  

 

 

Obrady rozpoczęto 27 maja 2021 r. o godz. 13:04, a zakończono o godz. 16:08 tego samego 

dnia.  

 

Obradom XXVIII sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna                    

Pan Roman Lewicki.  

 

Na stan 15 Radnych w obradach XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło              

13  Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Józef Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Paula Maria Juskowiak 

7. Jakub Marek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda 

12. Ewa Pietraszewska 

13. Przemysław Skowronek 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa! godzina 13:04 otwieram XXVIII sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

Dziś 27 maja 2021 r. spotykamy się w stałym samorządowym składzie Gminy Osieczna. 

Wszystkich Państwa witam.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdzam, że na 15 (piętnasto) osobowy skład Rady obecnych jest 13 (trzynastu) Radnych. 

Usprawiedliwili się i powiadomili nas, że w dzisiejszych obradach nie będą mogli uczestniczyć: 

Pan Radny Mariusz Mikołajczak i Pan Radny Robert Skrzypek. 

Lista obecności Radnych na XXVIII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zanim przedstawię porządek obrad chciałbym abyśmy na moment wszyscy wstali.  

Uczcijmy chwilą ciszy pamięć o Pani Małgorzacie Nowak. 
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Powiem dwa zdania o Pani Małgosi, z którą miałem zaszczyt i przyjemność pracować 

kilkanaście lat i wielu z Państwa również, szczególnie Pan Burmistrz i urzędnicy, którzy mieli 

Panią Małgosię na co dzień, ja przynajmniej raz w tygodniu od kilkunastu lat. Chciałbym 

wyrazić wyrazy podziękowania za to wszystko, co zrobiła dla nas, dla samorządu osieckiego. 

Rodzinie za to, że nam dała Panią Małgosię. Wiele osób nie wie, jaka była wielka rola Pani 

Małgosi na co dzień w tym, żeby Rada Miejska Gminy Osieczna funkcjonowała tak jak 

funkcjonuje, a dlatego mało kto wiedział, bo w moim przekonaniu Pani Małgosia była 

przykładem i może być wzorem prawdziwego urzędnika, doskonałego urzędnika, którego 

cechuje fachowość, klasa i skromność. 

Ad. 3. Informacja o porządku obrad XXVIII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mamy porządek obrad przed sobą.  

Mamy 2 (dwie) autopoprawki - nie trzeba ich wnosić do porządku obrad.  

Pytam Państwa Radnych czy wobec proponowanego porządku obrad, który otrzymaliśmy w 

prawie wymaganym terminie mają Państwo uwagi? Nie wiedzę uwag, wobec czego 

stwierdzam, że będziemy pracować wobec przedstawionego (proponowanego) wcześniej 

porządku obrad XXVIII sesji Rady. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby coś wnieść do protokołu z poprzedniej sesji? Nie widzę 

takich głosów, w związku z czym chciałbym przeprowadzić głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? Proszę odpowiednio zagłosować: za, 

przeciw, albo się wstrzymać.  

Mamy wynik głosowania: 13 głosami „za”, czyli jednomyślnie przyjęliśmy protokół z 

poprzedniej sesji. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia protokołu obrad poprzedniej sesji stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Możemy przejść do kolejnego punktu. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Najkrócej jak potrafię chciałbym powiedzieć, że w trakcie tego miesiąca byłem na moich 

dyżurach w urzędzie, brałem udział w nieformalnym spotkaniu o czym Państwo wiedzą, bo 

prawie wszyscy braliśmy udział w tym spotkaniu z Panem Burmistrzem. W trakcie moich 

dyżurów pojawiają się tematy, które są Państwu znane, one są kontynuowane. Nie będę 

Państwa zanudzał kolejny raz informacjami o tych samych tematach, które zgłaszam na co 

dzień, na sesjach i na komisjach, które odbywamy. 

Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Szefową Komisji Rewizyjnej Panią Radną Renatę Helińską o informacje z posiedzeń w 

okresie międzysesyjnym. Bardzo proszę.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Szanowni Państwo, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Gminy Osieczna w okresie 

międzysesyjnym obradowała na 1 (jednym) posiedzeniu w dniu 11 maja 2021 r.  

Tematem posiedzenia były następujące zagadnienia:  

1. Analiza wykonania budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2020 rok.  
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2. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok.  

3. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna.  

Na tym posiedzeniu Komisja dokonała analizy wykonania budżetu wraz z oceną sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok, zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok oraz 

wydała opinię i opracowała wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna, który przekazała Przewodniczącemu Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna i dzisiaj będzie go procedowała. Dziękuję bardzo.  

Informacja Komisji Rewizyjnej o posiedzeniach w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Pani Przewodniczącej.  

Zanim oddam głos Panu Burmistrzowi (w związku z punktem 7) chciałbym powiedzieć dzień 

dobry Panu Hieronimowi Wilczkowiakowi, który się pojawił na dzisiejszej sesji.  

Pana Tomasza Szymańskiego, jako gościa też oficjalnie nie witałem – dzień dobry.  

Nie jestem zaskoczony obecnością Pana Hieronima Wilczkowiaka. Pan Prezes zadzwonił 

dzisiaj do mnie i spytał czy może wziąć udział w sesji. Odpowiedziałem, że oczywiście może 

jak każdy mieszkaniec, obywatel naszej Gminy.  

Pan Hieronim chciałby zabrać głos w sobie wiadomej sprawie. Umówiliśmy się, że w punkcie 

wole głosy i wnioski znajdzie się czas dla mieszkańca naszej Gminy. 

Ad. 7. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu proszę o przedstawienie informacji z Pańskiej działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję bardzo.  

W okresie międzysesyjnym wykonywałem następujące czynności, o których chciałbym 

Wysoką Radę poinformować. 

1. Na mój wniosek, na moją prośbę spotkałem się z Radnymi naszej Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna rozmawialiśmy o spawach bieżących, które są istotne dla 

funkcjonowania naszego Samorządu. 

2. Podpisałem umowę na dotację dla Klasztoru Ojców Franciszkanów. Umowa ta dotyczy 

renowacji i konserwacji elewacji wirydarza wewnętrznego i ścian wschodniej i 

północnej kościoła klasztornego.  

3. Uczestniczyłem w zgromadzeniu Komunalnego Związku Gmin Regionu 

Leszczyńskiego. Powodem głównym tego spotkania była konieczność zmodyfikowania 

planu finansowego na rok 2021. 

4. Pożegnaliśmy pracownicę naszego Urzędu, naszą koleżankę świętej pamięci 

Małgorzatę Nowak. Nadto uczestniczyłem w kolejnej mszy pogrzebowej byłego 

naczelnika Pana Henryka Kurzawy. 

5. Spotkałem się z Panią Prezes Towarzystwa Ziemi Osieckiej Martyną Sowińską. 

Spotkanie dotyczyło wyeksponowania dział świętej pamięci Pana Jerzego Pola. 

6. W ostatnich 2 (dwóch) dniach uczestniczyłem w 2 (dwóch) wideokonferencjach. Obie 

organizował Wielkopolski Urząd Wojewódzki. 

- Pierwsza była tematycznie związana z rodziną. Miała temat „Rodzina wartość i 

zadanie”. 

- Druga dotyczyła szeroko rozumianych spraw związanych z samorządem. Tytuł tej 

konferencji to „Samorząd 3.0”. Przede wszystkim przedstawione były zamierzania 

rządu związane z planem następnego rozdania unijnego, gdzie nasza ojczyzna ma 
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otrzymać 770 mld zł i w tym kontekście - jakie środki, na jakie zadania maja być 

kierowane w ramach Polskiego Ładu w stronę i do samorządów.  

7. Podpisałem umowę na dostawę samochodu – busa do przewozu osób 

niepełnosprawnych.  

8. Szanowni Państwo otrzymali sprawozdanie z realizacji programów współpracy Gminy 

Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2020. 

Sprawozdanie z realizacji współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w roku 2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

9. Chciałbym poinformować, że rozbudowana została sieć wodociągowa na ul. 

Okulickiego w Osiecznej, tj. odcinek 120 mb, metodą przewiertu sterowanego. Koszt 

tego zadania przekroczył 44.000 zł. 

10. Trwają prace przy rozbudowie sieci kanalizacji sanitarnej w Kąkolewie ul. Wiśniowa 

oraz Czereśniowa i przy rozbudowie Zespołu Szkół w Świerczynie, a także po 

przekazaniu placu budowy realizowane są prace organizacyjne, które dotyczą 

inwestycji – budowa wieży widokowej Jagoda 2.  

11. Jeżeli chodzi o koncepcję gospodarki ściekowej na terenie naszej Gminy to 

wystąpiliśmy do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie o uzgodnienie 

zrzutu oczyszczonych ścieków do odbiorników, które znajdują się w gestii ww. 

Gospodarstwa. Otrzymaliśmy odpowiedź jeżeli chodzi o miejscowości Drzeczkowo 

oraz Popowo Wonieskie. W dalszym ciągu czekamy na odpowiedź dotyczącą 

rozwiązania tego problemu w Kątach, Wojnowicach oraz Ziemnicach. Wystąpiliśmy do 

mieszkańców 7 (siedmiu) najmniejszych miejscowości naszej Gminy z propozycją 

deklaracji z ich strony uczestnictwa w programie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Wysłaliśmy 157 (sto pięćdziesiąt siedem) deklaracji, powróciło 51 

(pięćdziesiąt jeden). Ponieważ takie pytanie otrzymaliśmy – chcę powiedzieć, że 

szacunkowa wartość tego zadania, czyli uregulowania, uporządkowania problemu 

gospodarki ściekowej w naszej Gminie na ten czas jest to kwota, która przekracza 

15.000.000 zł. 

12. Opłata adiacencka z tytułu pobudowanej kanalizacji w Świerczynie, Grodzisku i 

Łoniewie – aktualnie opracowywane są operaty szacunkowe dla miejscowości 

Świerczyna, co ma nastąpić do koca maja. Jeżeli chodzi o Grodzisko i Łoniewo termin 

jest do połowy lipca.  

13. Wyszacowane zostały działki w rejonie ul. Norwida w Osiecznej, które mają być 

przedmiotem sprzedaży z przeznaczeniem na powiększenie działek istniejących. 

14. Otrzymaliśmy propozycje Pana Starosty dotyczącą współfinansowania robót w 

Świerczynie oraz w tym samym piśmie deklaracje rozbiórki 2 (dwóch) kolejnych 

szykan w Osiecznej, co ma nastąpić do końca kwartału tego roku. Pierwsza szykana od 

wjazdu od Leszna na ul. Leszczyńskiej już znikła.   

15. Aktualnie realizowana jest druga część robót drogowych w Ziemnicach Górce – do 

końca maja ma zostać zakończone to zadanie. Przypomnę, że jest to zadanie dwuletnie 

i jest to czas finiszu, jeżeli chodzi o tę inwestycję.  

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Jest pierwsza okazja do zadawania pytań do części sprawozdawczej.  

Kto chciałby o coś zapytać?  

Szanowny Panie Burmistrzu, w związku z tym, że to ja pytałem o potencjalny koszt tego dużego 

zadania z gospodarki ściekowej dotyczącego budowy 4 (czterech) oczyszczalni, chciałbym 
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dopytać czy ten wstępny koszt, o którym Pan mówi te około 15.000.000 zł to 4 (cztery) 

oczyszczalnie plus kanalizacja w miejscowościach, tak? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Oczywiście plus sieci kanalizacyjne w tychże 5 (pięciu) miejscowościach oraz w tych 

pozostałych w dużym stopniu prawie, że w 100% dofinansowanie przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Około 15.000 zł to ma być wstępny kosztorysowy koszt pobudowania pojedynczej 

przydomowej oczyszczalni i dotyczy to 7 (siedmiu) najmniejszych miejscowości.  

Sumarycznie jeżeli chodzi o te przewidywane koszty, tj. tak jak powiedziałem wartość, która 

według tych, którzy tę koncepcję przygotowywali ma przekroczyć 15.000.000 zł. Najdroższe 

będą zadania tam gdzie będą sieci plus lokalne oczyszczalnie ścieków. Każdy taki zespół sieć 

plus oczyszczalnia, tj. około 3.000.000 zł według tej koncepcji lub przekracza tą wartość. Mam 

takie zestawienie jak je odszukam będę mógł przekazać Państwu Radnym jak dla 

poszczególnych miejscowości te wartości się kształtują… 

Wojnowice, tj. około 2.900.000 zł, Kąty 3.500.000 zł - przy czym tutaj te kwoty wynikają z 

sytuacji takiej, że dla każdej z tej miejscowości ma być oddzielna lokalna oczyszczalnia 

ścieków. My w tej chwili tę koncepcję zmieniamy żeby była jedna. Niemniej jednak sieci trzeba 

pobudować dla każdej z tych miejscowości i łącznik z Wojnowic oraz Kątów do oczyszczalni 

lokalnej. Ziemnice kwota bez mała 3.500.000 zł, Drzeczkowo 2.000.000 zł i Popowo 

Wonieskie około 2.200.000 zł. 

W pozostałych 7 (siedmiu) miejscowościach kwoty dotyczą przydomowych oczyszczalni 

ścieków lub szamba czyli zbiornika zamkniętego tam gdzie takiej przydomowej oczyszczalni 

nie będzie można pobudować. Mamy tu według tej kalkulacji rozpiętość od 107.000 zł w 

Dobramyśli, która wynika ze stanu, że w Dobramyśli jest już bardzo dużo przydomowych 

oczyszczalni ścieków, które zostały w ostatnich latach pobudowane dzięki i przez 

dofinansowanie naszego Samorządu do 276.000 zł i to jest miejscowość Frankowo. Łącznie 

bez mała 15.400.000 zł, ale to są wstępne koncepcyjne koszty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję bardzo.  

Proszę Państwa, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 

Zrealizowaliśmy punkt 7. 

Ad. 8. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. 

Ad. 9. Zapytania Radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. 

Ad. 10. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu oddaje Panu głos. Raport trafił na skrzynkę naszą tydzień temu, ale proszę 

Pana Burmistrza o przedstawienie raportu również w tym momencie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję bardzo.  

Szanowni Państwo, w formule skróconej chciałbym przedłożyć raport o stanie naszej Gminy 

za rok 2020.  

W pierwszej części dane, które są nam znane. Jeżeli chodzi o liczbę osób w poszczególnych 

miejscowościach czy w samym mieście. Zbiorczo jest to nadal 18 miejscowości w naszej 

Gminie. Na koniec 2020 r. było zameldowanych 9269 osób, z tego: w Osiecznej 2349, w 

pozostałych miejscowościach (w naszych wsiach) 6920 osób. Średnia gęstość to 72 osoby na 1 

km2. Jeżeli chodzi o zmianę liczby ludności w naszej Gminie w latach 2011-2020 pokazuje to 

wykres. Jest nas coraz więcej, z czego się bardzo cieszymy. Ten wzrost jest prawie liniowy. 
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Prosta pochylona pod określonym kątem do osi lat, czyli osi odciętych, to oczywiście taka 

aproksymacja z jednego roku na kolejny troszeczkę więcej, w innych latach troszeczkę mniej 

nas przybywało.  

Jeżeli chodzi o kwestie finansowe - to informacja, która powiela informację z wykonania 

budżetu naszego Samorządu w 2020 roku. Rozpisane są dochody według planu wykonania i 

procentu wykonania. Następnie jeżeli chodzi o wydatki na tym czerwonym tle, one znajdujemy 

zarówno w raporcie jak i w informacji. W raporcie, bo o nim teraz mówimy te wartości też są 

wymienione. Realizacja poszczególnych grup wydatków w podziale na działy i zadania jest 

pokazana na takim wykresie słupkowym, który rzeczywistą relacje pokazuje od najwyższych 

wydatków na rodzinę przekraczający 16.000.000 zł do tych, które na tym wykresie stanowią 

bardzo maleńką wartość, ostatni spośród tych kilkunastu rodzajów wydatkowych budżetu roku 

2020. 

Największe inwestycje, które zrealizowaliśmy w roku 2020 - powyżej 5.000.000 zł to budowa 

ścieżek Osieczna – Świerczyna – Ziemnice i z drugiej strony od skrzyżowania za Łoniewem 

wjazd Grodzisko do Świerczyny. Następnie żłobki w Kąkolewie oraz w Osiecznej. Przebudowa 

drogi w Kątach (Maciejewie). Rewitalizacja centrum Osiecznej, tj. zadanie, które trwa kilka lat 

przy tej okoliczności chciałbym powiedzieć, że jeżeli chodzi o to zadanie to nasz Samorząd 

wydał do roku 2020 ponad 3.700.000 zł. W roku 2021 mamy zaplanowane kolejne 500.000 zł 

więc gdyby zrealizować po stronie wydatkowej plan tegoroczny to suma wydatków na 

rewitalizacje Osiecznej to będzie około 4.250.000 zł. Kolejne z większych zadań to przebudowa 

drogi gminnej - mówimy o ul. Sosnowej w Kąkolewie. Przebudowa dróg gminnych, które 

realizowaliśmy naszą brygadą. Był pierwszy etap przebudowy drogi Ziemnice (Górka), o 

którym już w sprawozdaniu mówiłem i na zakończenie symboliczna kwota na prace 

koncepcyjne - początkowe. Kilka informacji zdjęciowych z tych inwestycji roku minionego.  

Oświata w naszej Gminie – zanim pojawiły się programy dot. świadczeń wychowawczych to 

oświata w prawie każdym, również w naszym Samorządzie generowała koszty najwyższe, 

jeżeli chodzi o procent wydatkowy wartości. Liczba przedszkoli w naszym Samorządzie to 4, 

liczba szkół podstawowych 3. Liczba dzieci, która w 2020 r. uczęszczała do przedszkoli to 402. 

Uczniów w szkołach podstawowych mieliśmy 757. Nauczycieli, którzy uczą, wychowują i 

opiekują się dziećmi w przedszkolach oraz w szkołach podstawowych to liczba 95 osób. Na 

kolejnym wykresie słupkowym pokazane są wydatki dotyczące poszczególnych jednostek 

oświatowych, przy czym istotne są komentarze gdzie wskazujemy, że wydatki w Zespole 

Szkół, tj. szkoła podstawowa oraz przedszkole. Jak sama nazwa wskazuje jest to Zespół Szkół 

więc zarówno trzeba utrzymać Szkołę Podstawową jak i Przedszkole. Następnie mamy Szkołę 

Podstawową w Osiecznej, kolejny Zespół Szkół w Świerczynie i tutaj podobnie jak w 

Kąkolewie jest to szkoła podstawowa i przedszkole, tj. ten trzeci słupek od lewej patrząc. 

Kolejno Przedszkole w Drzeczkowie (oddziałowe) i ostatni to Przedszkole Samorządowe w 

Osiecznej. 

Ochrona środowiska – w roku 2020 podpisaliśmy 96 na wymianę starych pieców węglowych 

na kategorię bardziej ekologiczną. Przypomnę, że w budżecie mieliśmy zaplanowany 

dopuszczalny wydatek 500.000 zł. Monitorujemy jakość powietrza poprzez cztery czujniki i 

zadanie, o którym już mówiłem ograniczenie emisji gazów poprzez pobudowanie ścieżek 

pieszo-rowerowych. Tutaj mamy informację, że było to 10 km 662 m. Jeżeli chodzi o zrzut 

ścieków do naszej oczyszczalni w 2020 r. to na początku dotyczyło to 6029 osób pod koniec 

roku 6265 mieszkańców, co procentowo stanowiła 67,06 %. Te miejscowości, które są w tym 

organizmie sieciowym posiadają kilka osób które nie są z różnych powodów podłączeni do 

tego systemu lub nie mają na swoich ulicach takiej sieci pobudowanej dot. to chociażby  

Stanisławówki w Osiecznej, czy ulic gdzie już funkcjonują zabudowy w Kąkolewie. Jeżeli 

byśmy założyli, że wszyscy mieszkańcy, którzy mieszkają w tychże miejscowościach, gdzie 

istnieje sieć kanalizacji sanitarnej są włączeni do tego systemu to wtedy osiągnęlibyśmy 
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wskaźnik rzędu 76% mieszkańców naszej Gminy, czyli na 4 (czterech) mieszkańców 3 (trzech) 

z takiego systemu oczyszczania ścieków może lub niewielu mniej już korzysta.  

Odnośnie uchwał, które Wysoka Rada podejmowała w 2020 r. to je tutaj wymieniamy, 

przynajmniej częściowo, było ich 70 i nie sposób je wszystkie tutaj wymieniać. W raporcie jest 

to wymienione uchwała po uchwale.  

Mamy przedstawione wydarzenia kulturalne i sportowe czy też inne, które w roku 2020 

realizowane były. Oczywiście zdecydowana większość z tych wydarzeń w takiej formule 

zdalnej z wiadomego powodu. Mimo tej trudnej sytuacji, którą mieliśmy myślę, że były to 

ciekawe wydarzenia, które zostały zorganizowane zwłaszcza przez Centrum Kultury i 

Biblioteki w Osiecznej. 

Kolejny slajd pokazuje jakie zespoły, stowarzyszenia funkcjonują na terenie naszej Gminy. 

Sekcje Państwo mają je wymienione, nie będę ich kolejno czytał. Są to istniejące przez 

kilkadziesiąt lat zespoły, którymi możemy się poszczycić i z których jesteśmy dumni.  

Kolejne dane dotyczą bibliotek zachowujemy status quo, co roku zwiększa się księgozbiór w 

poszczególnych bibliotekach. Mówimy o Publicznej bibliotece w Osiecznej oraz jej filiach w 

Kąkolewie i w Świerczynie. 

Zasób mieszkań komunalnych w naszym Samorządzie zgodnie z naszą polityką uzgodnioną z 

Wysoką Radą zmienia się z roku na rok - w sensie takim, że realizujemy zamiar aby w miarę 

możliwości i chętnych do kupienia tych mieszkań odsprzedawać je dotychczasowym 

lokatorom. Stąd te zmiany z roku na rok toczą się. Jeżeli chodzi o mieszkania socjalne to ich 

ani nie przybywa ani też nie ubywa. 

Są też dane odnośnie funkcjonowania szeroko rozumianej pomocy społecznej w naszym 

Samorządzie. 

Prezentacja Raportu o stanie Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję bardzo.  

Proszę Państwa, Pan Burmistrz przedstawił raport o stanie Gminy Osieczna.  

W następnym punkcie otwieram debatę nad raportem o stanie Gminy Osieczna. 

Ad. 11. Debata nad raportem o stanie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapraszam Państwa Radnych do dyskusji, debaty nad raportem przedstawionym przez Pana 

Burmistrza. Proszę, kto z Państwa chciałby zabrać głos w ramach debaty?  

Pan Radny Przemysław Skowronek, bardzo proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Witam Państwa, Przeczytałem, może pobieżnie ten raport o stanie Gminy Osieczna za 2020 rok 

i jak dla mnie widzę mało informacji na temat Gminnego Zakładu Komunalnego. Od 1 stycznia 

2020 r. zaczął swoją działalność Gminny Zakład Komunalny mija niebawem półtora roku jego 

działalności i w tym raporcie znalazłem takie dwie „suche” informacje: 

1) o odbiorze ścieków na str. 13 gdzie są dochody z mienia w 2020 r. jest informacja, że 

pozostałe dochody obejmują m.in. wpływy z usług w kwocie 321.243,02 zł, w tym przede 

wszystkim z odbioru ścieków w kwocie 196.320,02 zł, 

2) na str. 41 jest informacja zorganizowane wydatki na zakupy inwestycyjne w wysokości 1. 

117.158,40 zł dotyczy wykupu gruntów w kwocie i zakupu i objęcia udziału w Spółce w 

kwocie 800.000,00 zł. 

Uważam, że to jest troszkę mało takiej informacji o działalności jakby nie patrzeć Gminnego 

Zakładu Komunalnego. Na nieoficjalnym spotkaniu, o którym Pan Burmistrz już wspominał, 

dowiedziałem się, że dokonano odpisu 98.794 zł podatku VAT, gdzie na początku (dwa lata 

temu, w maju jak sobie dobrze przypominam) Pan Burmistrz mówił, że ten odpis może być 

4.000.000,00 zł. Mam przed sobą takie orientacyjne przychody i koszty funkcjonowania Spółki 

sporządzone przez Pana Burmistrza i z nich wynika, że Pan Burmistrz określił przychody na 
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kwotę 1.809.880 zł, natomiast koszty są przedstawione w kwocie 1.767.631, 60 zł. Różnica (po 

roku działalności GZK) wynosi 42.248,40. Jak Państwo pamiętają składałem do Pana 

Burmistrza zapytania, również na którejś z komisji zapytałem o koszta itd. Pan Burmistrz w 

swoich odpowiedziach zawsze mówił, że Zakład Komunalny nie uzyskał dochodów w I, II, III, 

IV kwartale i również w całym roku. Jeżeli dobrze pamiętam jak w połowie roku podniosłem 

tę kwestię to kilku radnych tutaj mówiło: dajmy czas temu Zakładowi, niech popracuje co 

najmniej rob abyśmy wiedzieli jakie przyniesie zyski, dochody itd. Powiem tak, że z informacji, 

którą uzyskałem od Pana Burmistrza po pierwszym roku koszty utrzymania Gminnego Zakładu 

Komunalnego, tj. 2.533.279,53 zł natomiast przychód, tj. 1.443.849,95 zł, co daje z moich 

wyliczeń, że przez cały ubiegły rok powstała strata w wysokości odejmując te dwie kwoty 

1.089.429,58 zł. W tym roku również złożyłem w I kwartale zapytanie jak się przedstawiają te 

koszty i przychody. Otrzymałem odpowiedź, że w I kwartale obecnego roku koszty wyniosły 

717.681,09 zł, natomiast przychody wyniosły 462.880,73 zł, co daje stratę 254.800,36 zł.  

Mam pytanie do Pana Burmistrza, skąd taka wielka różnica tutaj się pojawiła, że Pan 

prognozował 42 tys. zysku a jest ponad 1mln straty?  

Następnie chciałbym poruszyć kwestie, która była ujęta w decyzji o nowych stawkach za 

odprowadzanie ścieków, którą wydało Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie – tutaj 

wynika z tego, że Gminny Zakład Komunalny prowadził działalność bez określonych stawek 

dla siebie, czyli naliczał opłaty na stawkach innych przedsiębiorstw wodno-kanalizacyjnych. 

Nadmieniam jeszcze, że ponadto Gminny Zakład Komunalny obliczał nieprawidłowo 

należności za ścieki, które musiał później skorygować.  

Ostatnia dygresja, tj. umowa o terminie zapłaty za odprowadzane ścieki § 13 pkt 1. mówi o 

tym, że usługobiorca dokonuje zapłaty za odprowadzane ścieki przelewem na rachunek 

przedsiębiorstwa w terminie 21 dni od daty wystawienia faktury. Mam taką jedną fakturę i 

myślę, że to nie jest odosobniony przypadek gdzie faktura został wystawiona 5 lutego tego 

roku. Termin płatności jest 19 luty 2021 r., tj. 14 dni faktura, o której mówię dotarła do mnie 

12 lutego, czyli był tydzień na uregulowanie tego.  

Zadawałem pytanie Panu Sekretarzowi, który jest w Radzie Nadzorczej Gminnego Zakładu 

Komunalnego, mówił, że jest wszystko okay, że tak powinno być. Członkowie Rady 

Nadzorczej spotykają się tak jak powinni i wszystko jest pod kontrolą. Może ktoś mi odpowie 

jak to jest z tym Gminnym Zakładem Komunalnym, może Radni, którzy mówi poczekajmy. 

Poczekaliśmy, niedługo mija półtora roku. Zapraszam do dyskusji. Dziękuj bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa, zanim zapytam Pana Burmistrza czy chciałby się ustosunkować do 

wypowiedzi Pana Radnego chcę powiedzieć 2 (dwie) rzeczy.  

Pierwsza, tłumaczę tym, którzy nie wiedzą, że w dyskusji o raporcie o stanie gminy nie ma 

ograniczeń czasowych - tak mówi przepis. Nie chcę Państwa ograniczać. 

Druga rzecz, którą chcę powiedzieć to, że mam mimo wszystko prośbę, abyśmy spróbowali w 

imię ekonomiki działania rozróżnić rzeczy, które powinny być poruszane w dyskusji o stanie 

gminy i tu moje zdanie jako Przewodniczącego Rady, że pytanie kierowane do Pana Burmistrza 

dlaczego w kontekście prognozowanego zysku jest zdaniem Pana Radnego duża strata mieści 

się w kategorii takiej dyskusji, ale już dyskusja o sprawach technicznych o ten rachunek (kiedy 

przyszedł i dlaczego) – proszę wykorzystywać inne okazje aby o tym rozmawiać. Chętnie 

wezmę udział w każdej komisji, która będzie rozmawiała o szczegółach pracy np. Gminnego 

Zakładu Komunalnego, ale nie przy raporcie o stanie gminy. Dziś pytania o zysk i stratę i oto 

co dalej z Gminnym Zakładem Komunalnym to jest istotna rzecz, o której Rada Miejska Gminy 

Osieczna razem z Panem Burmistrzem i Państwem Urzędnikami możemy rozmawiać.  

Panie Burmistrzu chce się Pan odnieść do wypowiedzi Pana Radnego? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
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Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, projekt, który realizujemy – Gminny Zakład 

Komunalny. O ile dobrze pamiętam te nasze dyskusje, prognozy i przewidywania to odnosząc 

je do wypowiedzi Pana Skowronka jest mnóstwo niedomówień. Sugerowane przez Pana 

Radnego słowa czy stanowiska odbiegają od tego co mówiłem albo nie dotykają czasookresu, 

o którym mówiłem. Prognozy i przewidywania mają to do siebie, że są weryfikowane przez 

funkcjonowanie danego projektu w tym przypadku przez GZK.  

Jak dobrze pamiętam z mojej strony była taka deklaracja, że 3 (trzy) lata funkcjonowania GZK 

to będzie dobry okres żebyśmy mogli powiedzieć na ile ten projekt się sprawdził, na ile 

odpowiedział pozytywnie na nasze oczekiwania, a co ewentualnie trzeba będzie zmienić. 

Kwestia odpisu VAT. Mówić o tych milionach złotych, mówiłem o czasookresie. To się już 

dzieje odpisaliśmy jako Samorząd w tym roku powyżej 300.000 zł będzie kolejnych 7 (siedem) 

lat plus odpisy z bieżącej działalności. Chciałbym prosić, żebyśmy dzisiaj przy omawianiu 

raportu o stanie gminy o tych rozwiązaniach nie rozmawiali. Jestem do Państwa dyspozycji po 

określeniu tematyki i uszczegółowieniu zagadnień, na które mamy odpowiedzieć. 

Przychody GZK czy w innej formule funkcjonującej gospodarki ściekowej w naszej Gminie są 

i będą ściśle regulowane przez stawki. Jeżeli mówimy o stawkach, które były, a wysokości 

opłat, które aktualnie mamy (decyzją Wód Polskich uzgodnione) to wielokrotnie o tym 

mówiliśmy. Wyliczenie i propozycja nasza wysokości opłaty za 1 m3 ścieków znacząco różniła 

się od kwoty, która została zaakceptowana. Jeżeli spodziewamy się przychodów około 11 zł 

netto, a otrzymujemy 8,25 zł to łatwo wyliczyć, że bez mała 3 zł netto za każdy 1 m3 

przychodów dla GZK jest mniejszy od oczekiwanego, a oczekiwany oznacza zrównoważenie 

przychodów i wydatków. Nie chciałbym powtarzać to jest kwestia podatku od wartości 

budowli, który wpłynął, o wpływach z tytułu dzierżawy - zmierzam do tego, że problem 

omówienia i przekazania informacji o funkcjonowaniu i skutkach funkcjonowania GZK jest 

daleko bardziej skomplikowany i złożony niż te kilka zdań, które przekazał Pan Skowronek. 

Chce dopowiedzieć, że aktualnie ponad 60% (wcześniej trochę mniej) to są mieszkańcy, którzy 

korzystają z tego systemu, z corocznych dopłat z Gminy, z naszego wspólnego majątku. Licząc 

od 2015 r. do 2020 r. Nasza Gmina dopłaciła do tej gospodarki około 2.750.000 zł. Bez mała 

3.000.000 zł z budżetu Gminy w tych kilku latach zostało przekazane na dofinansowanie 

kosztów, które w przeciwnym przypadku ponosiliby mieszkańcy, również Pan – Panie 

Skowronek, nie wyróżniając. Jako osoba, która korzysta z tego dobrodziejstwa, którym jest 

system kanalizacji sanitarnej. W tym roku (po 4 miesiącach, które mamy za sobą) 

przedkładamy Wysokiej Radzie procedowanie kolejnej uchwały, która będzie dotyczyć dopłat 

do tej gospodarki. Jeżeli Wysoka Rada, na co liczę i o co proszę, podejmie tą uchwałę to 

przewiduje, że w 2021 roku dopłaty będą około 420.000 zł, ale suma dopłaty do gospodarki 

ściekowej w 2021 zależy od liczby m3, która wpłynie do oczyszczalni ścieków od naszych 

mieszkańców. Nie umiem określić tego precyzyjnie trwa rok 2021 mamy dzień 27 maja. 

Gdybyśmy założyli, że będzie to 420.000 zł to mamy bez mała 3.000.000 zł, które przez te 7 

(siedem) lat nasz Samorząd dopłaci do gospodarki ściekowej mocą naszych wspólnych decyzji.  

Moich propozycji i Państwa uchwał, które podejmujecie. Bez względu na to jak to „ciało” by 

się nazywało, nie uciekając od tego, że mamy GZK, a nie jesteśmy w systemie Zakładu Usług 

we Wschowie jestem przekonany, że ten projekt nam się sprawdza i będzie się sprawdzał. 

Mamy różne oceny, co sobie cenię i zauważam. Sądzę, że jak będziemy mieć bilans za rok 2020 

i sprawozdanie, na co się umówiliśmy będzie możliwość o tych wszystkich filarach działalności 

GZK czy ogólnie gospodarki ściekowej porozmawiać. Funkcjonowanie samej Spółki, dopłaty 

kierowane do naszych mieszkańców i z jednej strony dokapitalizowanie Spółki przez Samorząd 

Gminny ale z drugiej strony te daniny, które otrzymujemy w wyniku obciążeń podatkowych 

GZK. Bez takiego całościowego spojrzenia na ten temat są to tylko wycinki. Wycinki, które 

nie stanowią obrazu całości.  
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Na zakończenie omawiając raport o stanie gminy rozmawiamy o kilkudziesięciu sferach 

działalności naszego Samorządu, bo zaczynam odbierać, że jest to jeden z tematów….   

– szczerze, tak o GZK jest mało w tym raporcie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:   

Dziękuję Panu za tą odpowiedź, ale nie do końca się z Panem zgodzę.  

Mam tutaj kalkulację, stawki były 9 zł. Pan mówił o 11 zł. Zastanawiam się skąd taka duża 

różnica wyszła. Stawki są zbliżone, a dopłaty Pan wiedział, jakie one są i zakładałem, że Pan 

uwzględnił te dopłaty. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny! Ja naprawdę nie umiem zrozumieć tego toku rozumowania. Dopłata, dotacja 

zależy od decyzji Rady naszej Gminy. Więc jeżeli Wysoka Rada przyjmie, że dopłata wynosi 

0 zł to będzie 0 zł. Jeśli to co proponujemy jest podjęte wtedy dopiero można mówić o 

wartościach.  Jeżeli Pan z uporem odnosi się do tych pierwszych (sprzed dwóch lat) prognoz to 

ja mogę odpowiedzieć, że te prognozy są w dużym procencie chybione, jak to prognozy. 

Natomiast to nie wpływa na ocenę (jak Pan próbuje zasugerować) funkcjonowania Gminnego 

Zakładu Komunalnego.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, bardzo fajna dyskusja z tym, że podczytuje swoje zdanie. 

Pan Burmistrz obiecał, że dostaniemy bilans żeby rozmawiać o tym jak wygląda bilans, per 

saldo, pierwszy rok działalności Spółki. Nie chcę nikomu narzucać, ale najbliższa komisja Pana 

Jarka Glapiaka, która jest komisją rozwoju najbardziej koresponduje z tym tematem. W 

sytuacji, kiedy będziemy mieli dostępny bilans żeby zajęła się tym tematem.  

Pamiętacie Państwo te nasze spory, różnice zdań kiedy to oceniać. Pan burmistrz mówi 3 (trzy) 

lata. Ja uważam, że nie ma co czekać tych 3 (trzech) lat, bo wielu z nas nie będzie już Radnymi 

za ten czas. Myślę, że nigdy nie jest tak, że czeka się tak długo na ocenę. Zajmowaliśmy się 

gospodarką ściekową wcześniej w ramach Wschowy. Wtedy też dopłacaliśmy do taryf i 

chciałbym porównać ten etap, kiedy pracowaliśmy w ramach Wschowy z tym etapem, który 

Pan Burmistrz zaproponował i Rada Miejska podjęła decyzję żeby ten Zakład Komunalny 

stworzyć. Chcę zobaczyć, czy to się opłaca. Ile nasz kosztował ten biznes ściekowy kiedyś i 

teraz, kiedy jesteśmy samodzielni i o to apeluję. Porozmawiajmy o tym na którejś z najbliższych 

komisji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jestem za tym. Jak najbardziej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Również. Chciałbym tylko kolejny raz zauważyć, że za 3 (trzy) lata będziecie Państwo 

Radnymi. Jeden rok już upłynął, ale to nie jest kwestia sporu. Jest wiele inwestycji i działań z 

naszego otoczenia, które można oceniać po daleko dłuższym okresie niż 3 (trzy) lata.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Jeżeli to jest prywatny biznes to tak, ale my jako Radni strzegący publicznych pieniędzy, 

jesteśmy podpisani pod tymi uchwałami i mamy prawo się obawiać czy ktoś nas kiedyś nie 

„rozstrzela”, że podjęliśmy złe decyzje. Chcę wierzyć, że utworzenie Komunalnego Zakładu 

było dobrą decyzją, ale proszę się nie dziwić, że wolimy „dmuchać na zimne” i teraz o tym 

rozmawiać.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jesteśmy gotowi żeby o tym rozmawiać. Czekamy na sygnał, aż będziemy gotowi do 

przedstawiania tych wartości liczbowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Czyli my czekamy na sygnał, kiedy Pan Burmistrz dostanie sygnał, że ma bilans i może 

rozmawiać … 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
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O tej konwencji sygnałów będziemy rozmawiać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Bardzo dziękuję.  

Pani Renata Helińska chciała zabrać głos w tym punkcie. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Odnośnie raportu o stanie Gminy Osieczna chciałabym się odnieść do całokształtu działalności 

Gminy a nie do wybranego jednego aspektu, jakim jest GZK. Warto zauważyć pozytywne 

aspekty tego raportu, nie sposób nie zauważyć wielość i wartość wykonanych w ubiegłym roku 

inwestycji. One się nie stały tak o! Trzeba było: pozyskać środki, racjonalnie gospodarować, 

napracować się, aby te inwestycje zrealizować. Nie mówię, że mamy pomijać rzeczy, które 

mogłyby być lepiej, inaczej, ale też nie możemy koncentrować się tylko na tym, aby 

doszukiwać się negatywnych stron. Warto mówić i dopatrywać się też stron pozytywnych, które 

w moim przekonaniu ten raport o stanie Gminy naprawdę pokazuję. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Kto z Państwa jeszcze? Trwa debata nad raportem o stanie Gminy Osieczna za rok 2020.  

Pan Przewodniczący Forszpaniak.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Zapoznałem się z całością tego raportu i stwierdzam, że jest obszerny i szczegółowy. Znajduje 

się tam wszystko, czego byśmy oczekiwali. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dziękuję. Kto chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę Pan Radny Jarosław Glapiak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Przeglądając raport o stanie naszej Gminy za rok 2020 możemy zauważyć, że nasza Gmina z 

roku na rok się rozwija i to naprawdę są inwestycje duże i małe, które powodują, że widać to 

„gołym okiem” i to nie tylko w jednej, ale w każdej miejscowości. Gmina się rozwija i będzie 

się rozwijać – tego sobie życzmy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Kto jeszcze? Jeżeli Państwo pozwolą chciałbym powiedzieć 2 (dwie) rzeczy. Mamy szczęście 

być w Samorządzie, kiedy nasza Gmina jest bogata, zasobna i zdrowa finansowo, z dużymi 

środkami, które mogą być przeznaczone na wydatki. Znają Państwo moje zdanie, trochę się 

dziwię, że skoro mamy się czym pochwalić to komunikacja z lokalną społecznością w mojej 

ocenie jest nie taka jaka powinna być. Raport o stanie Gminy pojawił się na BIP-ie tydzień 

temu i to dość głęboko, a raport, który jest od kilku lat nową formułą komunikacji z lokalną 

społecznością w samorządzie, przewiduje formułę żeby mieszkańcy mogli zapoznać się z 

raportem i chętni mieszkańcy mają prawo przyjść na sesję, która zajmuje się raportem i wziąć 

udział w tej debacie.  

Panie Burmistrzu, pytam jak ci mieszkańcy mieli się dowiedzieć w ciągu ostatniego tygodnia 

o raporcie o stanie Gminy Osieczna? Przy dzisiejszych możliwościach komunikacyjnych, 

również, z których Pan Burmistrz korzysta, co obserwujemy na co dzień – nie pokazać lokalnej 

społeczności raportu z zaproszeniem do dyskusji i wyrażania opinii, przypomnieniem, że mają 

prawo zabrać głos w moim przekonaniu to jest błędna polityka. Dlaczego tak się stało? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ta polityka jest właściwa. Realizowana od kilku lat w podobnej formule. Raport jest 

udostępniony, każdy może go przeczytać. Również podczas sesji serdecznie witamy 

wszystkich, którzy są zainteresowani. Nie podzielam Pańskiej opinii jeżeli chodzi o politykę 

informacyjna, absolutnie i diametralnie się różnimy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Ja też powiem, że absolutnie, diametralnie różnie się - obserwując Pańską politykę 

informacyjną i jakiego rodzaju informacje Pan umieszcza na portalach społecznościowych. 

Wyrażam dezaprobatę, że nie znajduje Pan w sobie potrzeby pokazania jednego z 
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najważniejszych dokumentów szerzej w sposób łatwiej dostępny dla mieszkańców Gminy 

Osieczna, tym bardziej, że mają przypisany prawem udział w dyskusji. Zostajemy przy swoich 

odmiennych zadaniach.  

Jeszcze jedna moja uwaga, która powinna być wyrażona w ramach raportu o stanie Gminy 

Osieczna. Pan Burmistrz powiedział przedstawiając ten raport, że liczba mieszkańców naszej 

Gminy rośnie. Jest tam zamieszczony podział mieszkańców na 3 (trzy) przedziały wiekowe do 

15 lat, w wieku produkcyjnym i w wieku poprodukcyjnym. Mój mały niepokój budzi fakt, że 

owszem liczba mieszkańców rośnie, ale na przestrzeni 3 (trzech) ostatnich lat mieszkańców w 

wieku poprodukcyjnym ubyło. Chcę to powiedzieć w kontekście naszego sporu dotyczącego 

polityki przestrzennej. W kontekście tego kiedy odpowiedział Pan negatywnie na wniosek 

mieszkańca, który chciał przerobić pole na działki budowlane. Pan Burmistrz odmawia 

mówiąc, że mamy bardzo dużą podaż tych działek. Próbuję zrozumieć Pańską filozofię i jaki 

jest Pański plan na najbliższe lata. Czy zakłada Pan dopuszczenie nowych mieszkańców. 

Obawiam się, że okoliczne gminy nam bardzo uciekają jeśli porównać dostępne dane. 

Spotkałem informacje dotyczące nie ile działek jest dostępnych, ale ile wydaje się pozwoleń na 

budowę, albo ile średnio przypada na osobę z podatków płaconych w danej gminie. Tutaj nasza 

Gmina mimo, że dzisiaj bardzo zasobna ona zaczyna moim zdaniem odstawać od gmin, które 

postawiły na daleko idący rozwój budownictwa mieszkaniowego, które mają dużo więcej z 

podatków w przeliczeniu na osobę. Chcę wyrazić nadzieję, namówić Pana Burmistrza na to 

żebyśmy spróbowali patrzeć na samorząd jako obowiązek zadbania o to skąd ta Gmina będzie 

miała pieniądze za 10 lat. Dzisiaj żyje się tu bardzo fajnie. Patrzę na inwestycję one są często 

błędnie przez samorządy w Polsce nazywane inwestycjami, bo to są raczej wydatki majątkowe 

– chyba, że ktoś się upiera, że budowa drogi to jest inwestycja. Mówię o inwestycjach pro 

rozwojowych dla mnie przykładem takiej inwestycji prorozwojowej jest na przykład budowa 

żłobków. Jeśli mamy budować ofertę dla tych, którzy chcą przyjść do naszej Gminy to w moim 

przekonaniu budowa żłobków jest taką inwestycją, ale niebyłym sobą gdybym nie powiedział, 

że te nasze żłobki są bardzo brzydkie, jeżeli chodzi o architekturę. Ten w Osiecznej bardziej mi 

przypomina budynek gospodarczy niż w XXI wieku żłobek. 

Ostatnio zapytałem Pana Burmistrza o sprzedaż działki przy SKR. Pan Burmistrz uważa, że 

lepiej ją sobie zostawić gdyby brakowało pieniędzy to wtedy się sprzeda. Ja z kolei uważam, 

że można inaczej, można tam tablice wystawić, że działka jest na sprzedaż i szukać fajnego 

inwestora, który zjawi się niespodziewanie, będzie płacił podatki i nie będziemy czekać do nie 

wiadomo kiedy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli chodzi o dobrą sytuację naszej Gminy dziękuję, że Państwo Radni tak ją oceniają. Ona 

jest dobra lub bardzo dobra od kilkunastu lat. Bardzo chętnie porozmawiam o tej polityce 

przestrzennej, o działkach w obrocie w naszym przypadku, tj. około 900, w niektórych gminach 

podobnych daleko więcej. Proszę porozmawiać z organami wykonawczymi tychże gmin, z jaką 

troską i obawą myślą o obowiązkach infrastrukturalnych, które przed nimi. Na którejś z komisji 

rozmawialiśmy o tym jakie potencjalne i rzeczywiste koszty generują plany miejscowe, które 

opiewają na kilkadziesiąt działek. Są to miliony złotych przed każdym samorządem. Zwłaszcza 

tam, gdzie tych działek, projektów oczekujących na pełną infrastrukturę przy swoich domach 

będzie bardzo dużo. To co proponujemy Wysokiej Radzie wynika z ostrożności, głębokiego 

przekonania, że trzeba znajdować pewien środek. W mojej ocenie lata minione, kiedy tych 

planów miejscowych było bardzo dużo skutkują bardzo wysokimi wydatkami. 

Na koniec, jeżeli chodzi o żłobki pojęcie estetyki jest nieostre każdy z nas ma prawo widzieć 

to tak jak ocenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Dzisiaj mamy możliwości, technologie, wpuszczeniu światła dziennego, przeszkleniu 

fragmentu itd., aby było trochę ładniej.  Na szczęście to jest subiektywne i każdy z nas może 

powiedzieć co myśli. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Jasne. Najczęściej nie wracam do tego co było, ale pamiętam głosy sprzeciwu z Pańskim 

udziałem na temat architektury Zespołu Szkół w Kąkolewie. Dlaczego tak drogo, dlaczego te 

wnęki i wypustki. Proszę się zdecydować czy to ma być racjonalne czy według Pana ładne. 

Warto się zastanowić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:           

Ja mam nadzieję, że Burmistrz się zastanawia, bo ja się zastanawiam. Jeżeli Pan się cofa 20 

(dwadzieścia) lat.  To chętnie powtórzę, co wtedy mówiłem. Na ówczesny stan finansów Gminy 

to co było przyszykowane w Kąkolewie było wtedy stanowczo zbyt drogie na szczęście zostało 

skrojone na miarę możliwości. Zdania nie zmieniam i co to ma do tego co ja myślę o 

architekturze żłobków w XXI wieku. Jaki to ma związek? Wypowiadam swoje zdanie.  

Trwa debata nad raportem, zamykam punkt 11, bo nie ma więcej chętnych. Zrealizowaliśmy 

punkt pod nazwą debata nad raportem o stanie Gminy Osieczna. 

Ad. 12.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna wotum 

zaufania.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są uwagi do treści uchwały w tym punkcie. Jeśli nie ma przedstawiam projekt uchwały 

numer kolejny w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna wotum zaufania. Mamy 

treść uchwały. Jeśli nie ma uwag proponuje rozpocząć głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę odpowiednio zagłosować.  

Dziękuję bardzo 12 głosami „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. Uchwała została 

podjęta. Bardzo dziękuję.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie udzielenia burmistrzowi wotum zaufania 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.208.2021 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna wotum 

zaufania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Również bardzo dziękuję Wysokiej Radzie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję bardzo i gratuluję wotum zaufania, które Pan otrzymał od Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna.  

Jeden z Radnych prosił o przerwę, ale może jeszcze chwilę wytrzymamy. Spróbujmy 

zrealizować kilka kolejnych punktów.  

Ad. 13. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Patrzę w stronę Pana Sekretarza - czy to jest tak, że oddaję głos Pani Skarbnik? Czy to ja 

mówię? Co roku pytałem Panią Małgosię – ona zawsze wiedziała, co mam zrobić.  

Sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu Gminy za rok 2020 wraz z informacją o stanie 

mienia stwierdzam, że wszyscy otrzymaliśmy w prawem wymaganym terminie. Jeśli są uwagi 

do tych dokumentów to teraz proszę te uwagi wyrazić. Jeśli są jakieś wątpliwości, bo jeśli nie 

ma takich wątpliwości to stwierdzam, że ona została przedstawiona w trybie przewidzianym 

prawem. W związku z tym możemy przystąpić do realizacji procedury związanej z 

wykonaniem budżetu, z przyjęciem wykonania budżetu za rok 2020. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2020 wraz z informacją o stanie 

mienia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  



14 
 

Ad. 14. Zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 

2020 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poproszę Panią Skarbnik o przedstawienie (jeśli nie ma głosów sprzeciwu) w najważniejszych 

punktach uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 

sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2020 

wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami. Bardzo 

proszę. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Szanowni Państwo, otrzymaliśmy uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2021 roku.  

Skład Orzekający w osobach: Przewodnicząca Pani Danuta Szczepańska, członkowie Pan 

Zdzisław Drost oraz Pani Beata Rodewald-Łaszkowska działając na podstawie odpowiednich 

przepisów wyraża o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Osieczna Sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2020 rok oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego opinię pozytywną.  

Uzasadnienie. Przedmiotem badana stanowiącym podstawę do wydania niniejszej opinii było 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami przedłożone tutejszej Izbie w 

systemie e-Nadzór w dniu 31 marca 2021 roku. Skład Orzekający przed wydaniem opinii 

zapoznał się także z uchwałą budżetową według stanu na dzień 31 grudnia 2020 roku (po 

zmianie), uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej (po zmianie) na lata 2020-

2028 oraz ze sprawozdaniami budżetowymi Jednostki za 2020 rok. Przedłożone sprawozdanie 

zawiera część opisową, stanowiącą objaśnienia do sprawozdania z wykonania budżetu oraz 

część tabelaryczną.  

Analiza porównawcza prezentowanych danych w sprawozdaniu z wykonania budżetu z 

kwotami planowanymi w budżecie na 2020 rok oraz danymi zawartymi w przedłożonych 

sprawozdaniach budżetowych wykazała zgodność kwot planowanych i wykonanych w 

dokumentach przedłożonych tutejszej Izbie za wyjątkiem uchybień wskazanych w pkt. 6.  

Na podstawie przeprowadzonego badania Skład Orzekający ustalił, że budżet za rok 2020 

został wykonany z nadwyżką budżetową w kwocie 16.841.102,63 zł. Dochody bieżące 

wykonano w kwocie 48.579.542,01 zł, a wydatki bieżące w kwocie 38.497.553,32 zł, co spełnia 

wymóg z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Przychody zrealizowano w kwocie 

2.865.993,5 zł, w tym z tytułu wolnych środków, o których mowa w art. 217ust. 2 pkt 6ustawy 

o finansach publicznych.  

W okresie sprawozdawczym spłacono raty zaciągniętych pożyczek i kredytów w wysokości 

4.339.925,04 zł, co stanowi 96,26% planowanych rozchodów z tego tytułu. Różnica między 

planowaną kwotą rozchodów a wykonaną wynika z faktu umorzenia części pożyczki na 

realizację przedsięwzięcia 

Wykonanie dochodów z tytułu opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatków związanych z realizacją gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii obrazuje poniższa tabela: 

plan wydatków 257.925,00 zł, wykonanie 160.405,04 zł. 

W wyniku analizy sprawozdania z wykonania planu wydatków budżetowych Rb-28Snie 

stwierdzono przypadków przekroczenia planowanych wydatków budżetowych, stwierdzono, 

że suma wykonania wydatków i zobowiązań ogółem przekracza plan w budżecie 

(z pominięciem paragrafów wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń). 
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Z przedłożonego sprawozdania wynika, że w roku 2020 Gmina Osieczna otrzymała środki 

finansowe z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 1.735.074,00 zł 

Skład Orzekający wskazuje, że w przedłożonym sprawozdaniu wystąpiły następujące 

nieprawidłowości. Pod zestawieniem tabelarycznym przedstawiającym realizację wydatków w 

ramach wydatków bieżących wyszczególniono wydatki związane z realizacją zadań 

statutowych w planowanej kwocie 10.320.685,96 zł zamiast 12.254.438,96 zł. W załączniku nr 

6 pn. „Realizacja wydatków majątkowych na dzień 31 grudnia 2020 roku” w dz. 855 

rozdz. 85505 w ramach § 6050 w zadaniu pn. „Gminny żłobek w Osiecznej” wyszczególniono 

wydatek niewygasający w kwocie 902,62 zł zamiast 902,92 zł. W zakresie powyższej kwoty 

błąd powielono również na stronie 84 sprawozdania. 

Na stronie 68 sprawozdania wystąpiła omyłka pisarska w zakresie kwoty zaległości z tytułu 

opłaty adiacenckiej. 

Informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego została opracowana z 

zachowaniem postanowień odpowiednich artykułów ustawy o finansach publicznych. Wykaz 

mienia obrazuje stan majątku, jaki gmina posiada wraz ze zmianami od dnia złożenia 

poprzedniej informacji, jego wartość oraz dochody uzyskane z mienia w 2020 r. 

Mając powyższe na uwadze postanowiono jak w sentencji. Przewodnicząca Składu 

Orzekającego Pani Danuta Szczepańska. 

Dziękuję.  

Uchwała nr SO-12/0954/251/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2021 r. stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Pani Skarbnik. W ten sposób zrealizowaliśmy punkt. 14 

Ad. 15. Przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oddaje głos Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Pani Renacie Helińskiej, bo w dwóch 

kolejnych punktach Pani Przewodnicząca przedstawi najpierw wniosek, który sformułowała 

Komisja Rewizyjna, a potem opinię RIO na temat wniosku.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Szanowni Państwo jak wynikało ze sprawozdania Komisji Rewizyjnej na poprzednim 

posiedzeniu zajmowaliśmy się analizą sprawozdania wraz z opracowaniem wniosku, który 

pozwolę sobie przeczytać. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. Działając na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie budżetu za 2020 rok. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej na posiedzeniu w dniu 11 maja 2021 roku wydała opinię 

pozytywną w sprawie wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok, która stanowi 

uzasadnienie dla niniejszego wniosku. Po szczegółowym rozpatrzeniu sprawozdania z 

wykonania budżetu, informacji o stanie mienia, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu 

się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o stosownym 

numerze z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Osieczna za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego i objaśnieniami Komisja pozytywnie ocenia wykonanie budżetu za rok 2020. 

Szczegółowa wiedza jaką Komisja pozyskała w trakcie roku oraz analiza materiału opisowego 

i dokumentów przedstawionych Komisji do kontroli pozwala z całym przekonaniem 

pozytywnie ocenić wykonanie budżetu przez Burmistrza Gminy Osieczna. Tym samym 

wnioskować o udzielenie absolutorium. W głosowaniu nad wnioskiem o udzielenie 
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absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie budżetu Gminy Osieczna 2020 rok, 

które odbyło się 11 maja 2021 roku w obecności 5 (pięciu) członków Komisji, którzy głosowali 

następująco: 

 5 (pięć) osób „za” wnioskiem, 

 0 (zero) osób „przeciw” wnioskowi, 

 0 (zero) osób „wstrzymujących się”. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie, co za tym idzie Komisja wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za 2020 rok.   

Do tego wniosku zostało opracowane uzasadnienie stanowiska Komisji pozwolę sobie za zgodą 

Państwa Radnych go nie odczytać. Ono jest oczywiście do wglądu. Odczytam opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, która zawiera elementy 

uzasadnienia naszego wniosku i wyraża opinię o tym wniosku - myślę, że powielałabym tę 

informację. Nie widzę sprzeciwu, więc pozwolę sobie odczytać opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o wykonaniu budżetu Gminy 

Osieczna stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Ad. 16. Zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z 

tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2020.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Uchwała nr SO-12/0955/53/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 18 maja 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w Sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2020.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wyznaczony Zarządzeniem nr 16/2021 

Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 kwietnia 2021 roku ze zmianami 

w osobach Przewodnicząca Danuta Szczepańska, Członkowie Zdzisław Drost, Beata 

Rodewald-Łaszkowska działając na podstawie stosownych przepisów o regionalnych izbach 

obrachunkowych po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z wykonania 

budżetu gminy za 2020 wyraża następującą opinię: 

Zapis art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym nakłada na komisję rewizyjną obowiązek 

dokonania oceny i wydania opinii o wykonaniu budżetu gminy i w oparciu o tą ocenę 

wystąpienia do rady gminy z wnioskiem w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium 

Burmistrzowi. 

W myśl przepisu art. 270 ust. 3 ustawy o finansach publicznych Komisja Rewizyjna 

przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego, wniosek w sprawie 

absolutorium dla zarządu (wójta, burmistrza, prezydenta miasta). Z przepisu art. 270 ust. 2 

wynika natomiast, że komisja rewizyjna organu stanowiącego jednostki samorządu 

terytorialnego rozpatruje sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z 

opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informację, o której mowa w 

art. 267 ust. 1 pkt. 3 ustawy (tj. informację o stanie mienia). 

W dniu 12 maja 2021 r. do tutejszej Izby doręczono w systemie e-Nadzór Wniosek Komisji 

Rewizyjnej z dnia 11 maja 2021 r. Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Osieczna za rok 2020 został skierowany do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna, zawiera uzasadnienie oraz został podpisany przez wszystkich 5 
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(pięciu) Członków Komisji obecnych na posiedzeniu Komisji. 

W uzasadnieniu wniosku Komisja Rewizyjna stwierdziła, iż na posiedzeniu w dniu 11 maja 

2021 roku wydała opinię pozytywną w sprawie wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 

rok, po szczegółowym rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie 

mienia, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu się z uchwałą Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o stosownym numerze z dnia 29 kwietnia 2021 

roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 

2020 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. Wniosek Komisji 

został przyjęty jednogłośnie przez wszystkich (pięciu) członków Komisji Rewizyjnej. 

W załączonej do wniosku opinii o wykonaniu budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok Komisja 

Rewizyjna stwierdza, iż rozpatrzyła następujące dokumenty: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok, 

- sprawozdanie finansowe sporządzone wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. 

- informację o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. 

Analiza załączonej do wniosku opinii pozwala stwierdzić, że Komisja Rewizyjna porównała 

dane zawarte w sprawozdaniu finansowym z danymi zawartymi w sprawozdaniu z wykonania 

budżetu (w zakresie nadwyżki Gminy) oraz zapisami w księgach rachunkowych (wydruk 

obrotów i sald kont syntetycznych budżetu) i nie stwierdziła rozbieżności. Sprawozdanie 

finansowe w sposób jasny i rzetelny odzwierciedla stan finansów Gminy Osieczna. 

Komisja analizując wykonanie budżetu za 2020 r. odniosła się do wielkości ogółem dochodów 

i wydatków budżetu (w podziale na bieżące i majątkowe) w zakresie planu i wykonania, 

realizację przychodów i rozchodów budżetu oraz wielkość zadłużenia gminy. Komisja odniosła 

się również do informacji o stanie mienia, w tym wartości środków trwałych oraz wartości 

niematerialnych i prawnych, wartości udziałów w spółkach oraz zadłużenia z tytułu pożyczek 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Komisja 

Rewizyjna odniosła się także do zmian w stanie mienia w okresie od 01 stycznia 2020 do 31 

grudnia 2020 roku oraz dochodów uzyskanych z tytułu prawa własności i innych niż własność 

praw majątkowych. Komisja nie wniosła uwag ani zastrzeżeń do informacji o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego. 

Komisja Rewizyjna w trakcie roku budżetowego przeprowadziła kontrole dotyczące: 

- wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020 roku (protokół Nr 40/2020 wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 25 września 2020 roku), 

- weryfikacji danych zawartych w sprawozdaniach finansowych, sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2020 rok oraz w informacji o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego z zapisami w księgach rachunkowych (z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 11 maja 2021 roku). 

W zakresie wyżej wymienionych kontroli Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag i zastrzeżeń. 

W konkluzji dokonanej oceny Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, 

sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego oraz po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu pozytywnie ocenia wykonanie przez Burmistrza 

Gminy Osieczna budżetu za rok 2020. 

Mając powyższe na uwadze, Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z wykonania budżetu gminy za 2020 

r. jest należycie uzasadniony. 

Dziękuję bardzo.  

Uchwała nr SO-12/0955/53/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 18 maja stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Dziękuję Pani Przewodniczącej. Mieliśmy opinię RIO Przechodzimy do punktu 17. 

Ad. 17 Dokonanie oceny sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2020 przez 

Radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Szanowni Państwo, oddaję Państwu głos.  

Kto z Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos?  

Proszę Pani Przewodnicząca Helińska później Pan Przewodniczący Forszpaniak. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Radna Renata 

Helińska: 

Może się powtórzę, ale nie sposób inaczej skoro wyraziłam opinię o stanie Gminy. Myślę, że 

to tak jakby koresponduje tym sprawozdaniem, więc nie sposób abym wypowiedziała inne 

zdanie dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu. Kolejny budżet ambitny, zaplanowany 

na realnym poziomie i przede wszystkim zrealizowany. Dużo inwestycji, wypracowujący 

nadwyżkę to jest ważne i to w tak trudnym okresie w jakim przypadło go realizować, czyli w 

okresie pandemii. Przypadło mi w zaszczycie uczestnictwo w takiej głębokiej analizie tego 

budżetu na Komisji Rewizyjnej. Budżet w niektórych pozycjach udało się wykonać ponad plan, 

a w niektórych trochę mniej. Dochody zostały zrealizowane, koszty nie do końca, ale to tylko 

na korzyść Gminy przemawia, bo Gmina tak ostrożnościowo, bardziej gospodarnie podeszła 

racjonalnie gospodarując kosztami. To pozwoliło wygospodarować znaczącą nadwyżkę w tak 

trudnym czasie. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Radny Zbigniew Forszpaniak: 

Ja po przekazaniu opinii naszej Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby Obrachunkowej nie 

mam żadnych wątpliwości. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Proszę państwa, kto jeszcze w tym punkcie. Pan Radny Sebastian Łagoda. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Jeżeli wniosek i opinia RIO są uzasadnione i pozytywne. Myślę, że absolutorium dla 

Burmistrza jest jak najbardziej wyjaśnione i należy się. Tyle z mojej strony dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Proszę Państwa Ktoś jeszcze z Państwa? Chętnych nie było. 

Chcę tylko powtórzyć to co miałem okazję powiedzieć na naszym nieformalnym spotkaniu, że 

w normalnej sytuacji fakt, że wydatki budżetowe są zrealizowane tylko w siedemdziesięciu 

kilku procentach to może nie byłby powód do dumy. Może byłby to powód do głębokiego 

zastanowienia się co się stało, że nie zrealizowała nasza Gmina w około dwudziestu procentach 

planów wydatkowych, ale tylko ktoś nieodpowiedzialny może nie pamiętać w jakich 

okolicznościach ten budżet był realizowany w 2020 roku i my nie musimy sobie przypominać 

tych sesji gdzie też miałem okazję wprost prosić Pana Burmistrza żeby się wstrzymał z 

niektórymi inwestycjami, bo nie wiadomo było co przyniosą najbliższe miesiące. Dziś mogę 

powiedzieć, z wielką radością, że po stronie przychodowej nie tylko nasza Gmina się spisała i 

tu gratuluję Panu Burmistrzowi i współpracownikom Pana Burmistrza, ale też spisali się nasi 

mieszkańcy, nasze firmy, bo wpływy podatkowe od mieszkańców od podatku dochodowego, 

bo to przecież wprost zależy od tego czy ludzie mają pracę, czy zarabiają. Z podatku 

dochodowego dostajemy 8.000.000 zł i nie dostaliśmy tylko jakiegoś ułamka. Podatki płaciły 

nasze firmy. Chcę jasno powiedzieć, że również dzięki mieszkańcom jak i firmom ten nasz 

budżet po stronie przychodowej tak dobrze wyglądał. Chcę powiedzieć, że przynajmniej w tym 

zakresie jestem przekonany, że spisało się Państwo w roku 2020, czyli dotrzymało zobowiązań 

i planów, które wykazywały, że tyle pieniędzy zejdzie z Państwa do Gminy i tyle pieniędzy 

przyszło. Mamy rekordową nadwyżkę i bardzo dobrze, życzmy sobie żeby w przyszłości też 

tak było. Nadwyżka wzięła się stąd, że wstrzymaliśmy się z niektórymi inwestycjami, 

dostaliśmy też w tym samym czasie sporo dofinansowania zewnętrznego. Wreszcie dostaliśmy 
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to duże dofinansowanie, na które czekaliśmy. Dzisiaj myślę, że w ciągle ciekawych, żeby nie 

powiedzieć niepewnych czasach jawimy się jako Samorząd taki, że inni mogą nam tylko 

zazdrościć, jaki będzie dalszy ciąg to zobaczymy. 

Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie?  Chętnych nie było. 

Zrealizowaliśmy punkt 17. W punkcie 18. zaczynamy podejmować uchwałę związaną z tą 

procedurą. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Mamy podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2020 rok. Uchwała numer 

kolejny. Pytam Pastwa Radnych czy są uwagi do treści tej uchwały. Jeśli nie ma przedstawiam 

treść uchwały o takiej treści. Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto jest za przyjęciem 

uchwały w takiej treści? Proszę zagłosować. Kto jest przeciw? Proszę Zagłosować. Kto się 

wstrzymuje? Też proszę zagłosować.  

Zakończyliśmy głosowanie 13 głosami „za” uchwała została przyjęta. W tej sytuacji możemy 

przystąpić do realizacji punktu 19.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 

2020 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.209.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2020 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

Ad.  19.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna z tytułu wykonania Budżetu Gminy Osieczna za rok 2020.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Treść jest oczywista. Mamy projekt uchwały. Czy są jeszcze do projektu tej uchwały, do jej 

treści uwagi ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Przedstawiam projekt uchwały nr kolejny 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. Rozpoczynam Procedurę 

Głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę odpowiednio 

zagłosować.  

Mamy wynik głosowania. Proszę Państwa jednomyślnie wszyscy dzisiaj obecni Radni 

zagłosowali „za” przyjęciem tej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna za 2020 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.210.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z tytułu wykonania Budżetu Gminy Osieczna za 

rok 2020 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo serdeczne gratulacje. To zawsze miła chwila dla tych, 

którzy odpowiadają za realizację budżetu. 

 

Obecni na sesji biją brawo. 

 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo, chciałbym serdecznie podziękować, za udzielone mi zaufanie, za 

absolutorium. Na samym początku chciałbym podziękować Wysokiej Radzie Paniom i Panom 

Radnym również wszystkim urzędnikom, którzy w ramach naszego Urzędu bez względu na 

stanowisko i funkcje każdego dnia pracują na nasze wspólne dobro, na to abyśmy zaplanowali, 
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a Państwo poparli projekt i później, co najważniejsze go realizowali. Bardzo dziękuję 

nieobecnym Paniom i Panom Sołtysom, Radom Sołeckim, mieszkańcom naszej małej 

ojczyzny, osobom fizycznym i prawnym, bo dzięki tak dobremu współdziałaniu to dobre 

wykonanie budżetu za rok 2020 było możliwe. Jest to kolejny bodziec dla nas urzędników 

abyśmy w roku 2021 pracowali podobnie a jeżeli zasłużymy na Państwa zaufanie to mówię 

przyszłościowo, że będzie nam równie miło. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dziękuję. Myślę, że zasłużyliśmy na 10 minutową przerwę. Jest 14:55 punktualnie o 15:05 

rozpoczynamy dalej naszą pracę. Ogłaszam przerwę.   

 

P R Z E R W A  

 

Ad. 20. Podęcie uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Mamy treść tego projektu, tej uchwały. Stwierdzam, że materia jest nam znana i 

przedyskutowana na naszym ostatnim spotkaniu, ale to nie oznacza zakazu zabrania głosu. 

Pytam czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w związku z przedstawionym 

projektem kolejnej uchwały? Nie widzę.  

Mamy przed sobą uchwałę numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie dopłat 

do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymuję w sprawie 

przyjęcia tej uchwały? Proszę zagłosować. Mamy Wynik głosowania 13 głosami „za”, czyli 

jednomyślnie uchwała została przyjęta. Dziękuję bardzo.   

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy 

odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.211.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie dopłat do taryfowej 

grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków stanowi załącznik nr 

18 do niniejszego protokołu.  

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonych w miejscowości Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mamy projekt uchwały, o tej uchwale nie rozmawialiśmy na spotkaniu takie mam wrażenie. 

Jest dosyć prosta w swojej treści. Jest uzasadnienie do tego projektu. Czy ktoś z Państwa 

chciałby o coś dopytać? 

Panie Burmistrzu, gdzie są te działki, to są te przy ogródkach działkowych?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Burmistrz Kuśnierek udzieli odpowiedzi Państwu Radnym. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Tak jak Pan Przewodniczący mówił to są działki na zapleczu ulicy Norwida stanowiące jakby 

przedłużenie działek przy ul. Norwida, pomiędzy tą ulicą a ogródkami działowymi. Są to 

powierzchnie od około 200 metrowe, największa ma 400 m2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem, że mieszkańcy, właściciele tych działek zwrócili się do Urzędu z prośbą o 

umożliwienie takiej sprzedaży, bo nikt inny nie może kupić tych działek. One są bez dostępu 

dla innych. Pan Burmistrz wspominał o tych działkach w swoim sprawozdaniu. Jaka jest cena 

1 m2 przy takim wykupie?  

Zastępca Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

69-70 zł za 1 m2. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Warunkiem tego jest to, że wszyscy mieszkańcy muszą się zgodzić? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdzamy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dobrze, dziękuję bardzo za informację. Kto jeszcze chciałby coś wiedzieć o tej uchwale? Pytań 

nie było. 

Mamy projekt uchwały. Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuję? Proszę odpowiednio 

zagłosować.  

Mamy wynik głosowania. Uchwała została podjęta jednomyślnie 13 głosami „za”.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonych w miejscowości Osieczna stanowi 

załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.212.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonych w miejscowości Osieczna 

stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 25 lat 

w trybie bezprzetargowym części działki nr 1711 położonej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz poinformował nas o okolicznościach, że musimy podjąć taką uchwałę w ślad za 

naszymi wcześniejszymi decyzjami, za przetargiem. Rzecz dotyczy działki na letnisku, aby 

dopełnić formalności potrzebna jest ta uchwała. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania, 

wątpliwości? Jeśli nie ma przedstawiam projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 25 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1711 położonej w 

Osiecznej. Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę odpowiednio zagłosować.   

Zakończyliśmy głosowanie. Wszyscy Państwo widzą wynik. Jednomyślnie uchwała została 

przyjęta, 13 głosami „za”.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 25 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1711 położonej w 

Osiecznej stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.213.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 25 lat w trybie bezprzetargowym części działki nr 1711 położonej w 

Osiecznej stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mamy tutaj autopoprawkę, poprosimy Panią Skarbnik o wprowadzenie.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna oraz uwzględnienie wskazań Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu do projektu Uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Osieczna na 2021 rok. W treści projektu Uchwały proponowane zapisy otrzymują 

brzmienie: 

 § 1. ust. 1. „Dokonuje się zwiększenia budżetu Gminy Osieczna na rok 2021 po stronie   

wydatków o kwotę 507.000,00 zł oraz zmian, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej   

uchwały. 

 § 2. ust. 1 § 2 ust. 1 uchwały Nr XXIV.174.2020 z dnia 30 grudnia 2020 roku otrzymuje 

brzmienie: 

„1. Ustala się wydatki budżetu w wysokości 56.876.343,15 zł, z tego: 
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1) wydatki bieżące w kwocie 39.799.551,15 zł, 

2) wydatki majątkowe w kwocie 17.076.792,00 zł, 

 zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały.” 

§ 3 uchwały Nr XXIV.174.2020 z dnia 30 grudnia 2020 roku otrzymuje brzmienie: 

 „ Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetu stanowi planowany deficyt budżetu 

w kwocie 8.203.750,60 zł. Źródłem pokrycia deficytu są przychody z tytułu wolnych środków, 

przychody wynikające z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji 

na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków oraz z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach.” 

§ 4 ust. 1 uchwały Nr XXIV.174.2020 z dnia 30 grudnia 2020 roku otrzymuje brzmienie: 

„1.Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 9.003.750,60 zł, 

z tego: 

1) z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w wysokości 

1.851.614,67 zł, 

2) z wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w 

wysokości 86.860,56 zł,   

3) z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w wysokości 

7.065.275,37 zł.” 

W treści uzasadnienia do projektu uchwały proponowane zapisy otrzymują brzmienie: 

pkt 1. wers 3: „Proponowane zmiany polegają na zwiększeniu wydatków o kwotę 507.000,00 

zł (…)” 

Dodaje się literę e) o treści: 

„e) zwiększenie w dz. 630 rozdz. 63003 o kwotę 75.000,00 zł w zakresie wydatków 

turystycznych.” 

pkt. 2 wers 3 i 4: „Zmiany w ww. załączniku polegają na: 

 zwiększeniu wydatków na zadaniu pn. „Termomodernizacja ZS w Kąkolewie”                   

o kwotę 400.000,00 zł, 

 wprowadzeniu zadania pn. „Przebudowa ciągów komunikacyjnych na terenie Letniska 

w Osiecznej w wysokości 50.000,00 zł”. 

pkt. 4 wers 4 i 5: „Zmiany w ww. załączniku polegają na zwiększeniu przychodów 

pochodzących z wolnych środków o kwotę 507.000,00 zł.” 

Ponadto dodaje się pkt 5 o treści: 

„5. Uwzględniając wskazania Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, w uchwale Nr 

XXIV.174.2020 z dnia 30 grudnia 2020 roku proponuje się następujący zapis §3: „§ 3 uchwały 

Nr XXIV.174.2020 z dnia 30 grudnia 2020 roku otrzymuje brzmienie: 

 „Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetu stanowi planowany deficyt budżetu w 

kwocie 8.203.750,60 zł. Źródłem pokrycia deficytu są przychody z tytułu wolnych środków, 

przychody wynikające z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji 

na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków oraz z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach.”” 

Wszystkie proponowane zmiany zostały uaktualnione w załącznikach Nr 1, 2 i 4 do projektu 

Uchwały. Dziękuję. 
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Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok stanowią załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Czas na pytania dotyczące autopoprawek.  

Panie Burmistrzu te 50.000 zł na ścieżki, o których rozmawialiśmy ostatnio na letnisku, tj. 

wydatek początkowy to jest nasz wkład własny jak to czytać?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To zadanie przewidujemy, jak już informowałem, w cyklu dwuletnim. Oczywiście po 

otrzymaniu dofinansowania, o którym mówiłem, aby rozpocząć działania możliwe w tym roku 

proponujemy taką kwotę. Jeżeli okaże się, że dofinansowanie otrzymamy to będziemy się 

zastanawiać, w jakim wymiarze i w jakiej kwocie jesteśmy w stanie w tym roku to zadanie 

zrealizować - będziemy wtedy prosić Wysoką Radę o korektę np. kwoty przewidzianej w tym 

roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania? 

Powiedziałem ostatnio, że cieszę się z każdej złotówki wydawanej na uatrakcyjnienie letniska. 

Jestem jak najbardziej za termomodernizacją Zespołu Szkół w Kąkolewie, ale przebudowa 

ciągów komunikacyjnych na letnisku taka priorytetowa nie jest w porównaniu z innymi 

pomysłami. W związku z tym, że takie zadania się łączy moje potencjalne głosowanie 

przeciwko mogłoby być przez kogoś nieprzychylnego wykorzystane kiedyś i stwierdzeniu, że 

jestem przeciwko termomodernizowaniu szkoły w Kąkolewie. W związku, z czym będę 

głosował za, ale mówię głośno jestem dzisiaj przeciwko wydawaniu na ścieżki komunikacyjne 

na terenie letniska, bo moim zdaniem jest kilka innych rzeczy które mogłyby być tam zrobione 

wcześniej niż te ścieżki. 

Czy ktoś z Państwa jeszcze? Chętnych nie było. 

Głosujemy autopoprawki Pana Burmistrza, mamy je przedstawione. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę zagłosować.  

Mamy jednomyślność 13 głosów „za” autopoprawki zostały przyjęte.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna  w 

sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna 2021 rok stanowi załącznik nr 24 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W tej sytuacji wracamy o głosowania uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Pani 

Skarbnik oddam głos.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej, po autopoprawce, dotyczą 

zwiększenia wydatków i przychodów o kwotę 507.000,00 zł.  

Po stronie wydatkowej proponuje się następujące zmiany: 

 wprowadzenie zadania pn.: „Przebudowa ciągów komunikacyjnych na terenie Letniska 

w Osiecznej” w wysokości 50.000,00 zł, 

 zwiększenie wydatków na zadaniu pn.: „Termomodernizacja ZS w Kąkolewie” o kwotę 

400.000,00 zł, 

 zwiększenie wydatków związanych z systemem opieki nad dziećmi do lat 3                                

w wysokości 30.000,00 zł.  

 zwiększenie wydatków związanych z Letniskiem o kwotę 25.000,00 zł. 

Pozostałe zwiększenia i zmiany pomiędzy podziałkami klasyfikacji budżetowej dotyczą 

wydatków na bieżące funkcjonowanie. 

Proponuje się również zwiększenie przychodów pochodzących z wolnych środków o kwotę 

507.000,00 zł, Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Dziękuję bardzo.  

Kto z Państwa jeszcze chciałby o coś zapytać przy okazji tej uchwały? Pytań nie było. 

Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2021 rok i rozpoczynamy głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za? Kto przeciw? Kto się 

wstrzymuje. Proszę odpowiednio zagłosować. 

Mamy wynik głosowania jednomyślnie 13 głosami za uchwała została przyjęta.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.214.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2021 rok stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2021-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mamy podobną procedurę jeśli chodzi o WPF. Najpierw Pani Skarbnik przedstawi projekt 

autopoprawki. Bardzo proszę  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak:  

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028. 

W treści objaśnień do projektu uchwały proponowane zmiany dotyczą:  

- pkt 1 – Załącznik Nr 1 – Wieloletnia Prognoza Finansowa – Przychody i rozchody budżetu, 

w którym pierwszy wers otrzymuje brzmienie: „W roku 2021 zaplanowano przychody z tytułu 

wolnych środków w kwocie 7.065.275,34 zł...” 

- pkt 2 – Załącznik Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć – podpunkt c), w którym dodano zadanie 

1.3.2.11 pod nazwą: „Przebudowa ciągów komunikacyjnych na terenie Letniska w Osiecznej”. 

Załącznik Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa jednostki samorządu terytorialnego: 

uaktualniono dane dotyczące roku 2021 w związku z autopoprawką projektu uchwały        

budżetowej. 

W Załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF: 

w prowadzono zadanie pod nazwą.: „Przebudowa ciągów komunikacyjnych na terenie Letniska  

w Osiecznej”. 

W treści uzasadnienia: 

pkt 2 otrzymuje brzmienie: „2) w załączniku Nr 2 pod nazwą.” Wykaz przedsięwzięć do WPF”: 

a) zwiększono limit wydatków w 2021 roku oraz zmieniono łączne nakłady finansowe i 

limit zobowiązań ogółem w zadaniu pod nazwą.: „Rozbudowa Zespołu Szkół w 

Świerczynie”, 

b) wprowadzono zadanie pod nazwą.: „Przebudowa ciągów komunikacyjnych na terenie 

Letniska w Osiecznej”.”  

Dziękuję.  

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowią załącznik nr 27 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli nie ma wątpliwości, pytań, a nie ma proponuje przejść do głosowania nad autopoprawkami 

Burmistrza Gminy Osieczna do WPF. Proszę odpowiednio zagłosować. Kto jest za? Kto 

przeciw? Kto się wstrzymał? 

Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy głosowanie. Mamy wynik 13 głosów „za”, nikt się „nie 

wstrzymał” i nikt nie był „przeciw”. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi 

załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
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Wracamy do WPF, czy Pani Skarbnik chciałaby zabrać głos w tym momencie?  

Myślę, że wszystko jest oczywiste tym bardziej, że mamy autopoprawki. Proszę Państwa 

uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-

2028, czy są pytania? Nie widzę. Rozpoczynam głosowanie. Kto jest za? Kto przeciw? Kto się 

wstrzymał? Proszę odpowiednio zagłosować.  

Mamy wynik głosowania uchwała została jednomyślnie przyjęta. Nikt się nie „wstrzymał”, nikt 

nie był „przeciw”, wszyscy byli „za”. 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 29 do 

niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XXVIII.215.2021 Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie zmiany  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2021-2028 stanowi załącznik nr 30 do 

niniejszego protokołu.  

Ad. 25. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli Państwo pozwolą chciałbym oddać głos Panu Hieronimowi Wilczkowiakowi Prezesowi 

Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska, kiedyś przez wiele lat Radnemu i 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej Gminy Osieczna chociaż tamta Rada się troszkę inaczej 

nazywała. 

Prezes Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska Pan Hieronim Wilczkowiak:  

Sprawy samorządowe znam i pierwszy raz spotkałem się z takim typem samorządu. Zanim 

przejdę do sedna sprawy, chciałem podziękować, bo wszystkim pracownikom tej Gminy należy 

się pochwała - gdziekolwiek zajdę jestem mile obsłużony. Jedyny problem, aby Burmistrz nas 

nie widział. Nawet jak każe (nie złośliwie) pozdrowić Pana Burmistrza to mówią jak pozdrowię 

to mnie zwolni. Wracając do sedna… 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Prezesie muszę stać na straży tego żeby żaden z gości i żaden z radnych i ja też nie uciekał 

w osobiste „wycieczki”… 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nieprawdopodobne. 

Prezes Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska Pan Hieronim Wilczkowiak: 

Przechodzę do sedna sprawy. Wystąpiliśmy do Pana Burmistrza o wyrażenie zgody na wieżę 

komórkową. Pan Burmistrz nie wyraził zgody. Decyzję Pana Burmistrza uchylało Kolegium 

wskazując różne powody, że nie ma prawa tak podchodzić. Decyzja była drugi raz skarżona. 

Kolegium w Lesznie znowu uchyliło decyzję Pana Burmistrza. Ktoś może by pomyślał, że mam 

znajomości i dlatego uchylono – ja tych ludzi nie zam. Nie lubię konfliktów. Mimo, że pytałem 

niektórych Radnych czy to prawda między innymi Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, która 

do dzisiaj mi odpowiedzi nie dała. Okazuje się, że będzie wieża telefonii komórkowej, którą 

buduje Gmina na działce gminnej. Pytam się, jaki cud się stał, że te wszystkie sprawy, które 

Pan Burmistrz podejmował, że „Natura 2000”, że za wysoko, że promieniowanie, że jakiś 

żółwik uległy i tego tematu nie ma. Gdyby to było przeniesione gdzie indziej pogodziłbym się. 

Pierwszy raz jest taki poważny konflikt Gminnej Spółdzielni i Pana Burmistrza. Pan Burmistrz 

mi powiedział tylko, że musi dbać o przychody Gminy, z czym się zgadzam, ale przychody 

Gminy robi też przedsiębiorca z naszych podatków. Dzięki pracy moich pracowników nie 

musieliśmy korzystać z żadnej pomocy covidowej ani innej. Dyrektorka banku może 

potwierdzić, że nie mamy kredytu nawet obrotowego.  

Panie Burmistrzu jeżeli Pan może proszę wyjaśnić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy pan Burmistrz ma ochotę się ustosunkować do wystąpienia Pana Prezesa. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
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Szanowni Państwo, Panie Prezesie! odpowiedź na merytoryczną część Pana wystąpienia za 

chwilę poproszę aby Panu ją przekazał Pan Sekretarz. Natomiast ja chciałbym się odnieść do 2 

(dwóch) pierwszych zdań Pańskiego wystąpienia – jestem emocjonalnie rozkołysany. Nie 

umiem znaleźć słów na to, co Pan przekazał tutaj nam i tym, którzy nas będą oglądać i słuchać. 

Jest mi przykro. Jeżeli chodzi o kwestie lokalizacji wieży, to oddaję głos Panu Sekretarzowi. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Szanowni Państwo, w ostatnich latach na terenie Gminy Osieczna jedna z sieci komórkowych 

pobudowała już 2 (dwie) wieże przekaźnikowe telefonii komórkowej. Ta, która powstaje jest 3 

(trzecią) wieżą. W tych wszystkich przypadkach zadaniem i działaniem Samorządu było 

możliwie najdalej odsunięcie tych inwestycji od zabudowy mieszkaniowej. W Kąkolewie przez 

4 (cztery) lata odmawialiśmy wydania warunków zabudowy. Niestety wieża powstała na 

terenie osiedla przy ul. Strzeleckiej. Mieliśmy protesty społeczne z tym związane. Kolejną 

inwestycją było inwestycja w Świerczynie, tam również inwestor planował usadowić wieżę w 

centrum miejscowości, na terenie jednej z firm. Spotkaliśmy się z mieszkańcami i udało się 

odsunąć tą wieżę od zabudowy zwartej na tyle na ile inwestor przystał na to. Kolejna inwestycja 

gdzie inwestor pojawił się w Osiecznej zanim pojawił się u Pan Prezesa na terenie GS zwrócił 

się do Urzędu o wskazanie terenu, na którym ta wieża mogłaby powstać. Zaproponowaliśmy 

teren w rejonie oczyszczalni ścieków w Osiecznej, by możliwie najdalej ją odsunąć od zwartej 

zabudowy. Niestety niskie położenie tego terenu jak i problemy z zasięgiem spowodowały, że 

inwestor szukał kolejnej lokalizacji. Pojawił się na terenie Gminnej Spółdzielni. Uznaliśmy, że 

ta odległość 200 m od zabudowy mieszkaniowej jest zbyty bliska, stąd decyzję odmowne. 

Kolejnym krokiem była propozycja inwestora na tym terenie, na którym teraz powstaje. 

Powiem, że jest to dwukrotność odległości, która była dotąd. Stąd tą inwestycję realizujemy. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Sekretarzowi.  

Prezes Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska Pan Hieronim Wilczkowiak: 

Mam jeszcze 1 (jedno) pytanie. Telefonia komórkowa dzieciom na szkole nie szkodzi albo na 

sanatorium – tam można ludzi narażać? Jeżeli chodzi o 50 czy 100 m, to proszę zrozumieć, że 

fale rozchodzą się bardzo daleko. Jeżeli chcieliście jako Gmina trzeba było powiedzieć Prezes 

my będziemy zakładać telefonie komórkową i daj sobie spokój i w porządku. Dziękuję.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Gmina Osieczna nie jest inwestorem telefonii komórkowej. Jest inwestor, jest operator, który 

szuka terenów, na których może coś takiego posadowić i przeważnie zwraca się do gminy. 

Gmina w żaden sposób nie działa na szkodę jakiejkolwiek firmy, jakiegokolwiek 

przedsiębiorstwa – działamy na rzecz mieszkańców. Jak powiedziałem robimy wszystko, aby 

możliwie ją odsunąć od zwartej zabudowy. Pierwszą propozycją była realizacja jej w 

Kąkolewie. Spotkaliśmy się z oporami mieszkańców po wszczęciu postępowania – petycje, 

listy. Spowodowało to, że przy każdej kolejnej inwestycji robiliśmy wszystko, aby jak najdalej 

odsunąć ją od zwartej zabudowy.  Nie będę się odnosił do tych już istniejących. Dziękuję. 

Prezes Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska Pan Hieronim Wilczkowiak: 

Ad vocem nie należało pisać, angażować Kolegium Odwoławczego tylko powiedzieć – my 

będziemy robić i koniec. My tracimy pieniądze, które byśmy mieli, które były uzgodnione z 

operatorem. Operator przyjął naszą propozycję. Na podstawie tego co Kolegium Odwoławcze 

i Pani Mecenas mówi należy złożyć zawiadomienie do prokuratury o możliwości popełnienia 

czynu i żądać kwoty, którą żeśmy utracili. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa samorząd to jest miejsce gdzie spotykają się wolni ludzie, którzy mają prawo 

do swoich poglądów. Ja wiele razy w swoim samorządowym życiu nie zgadzałem się z Panem 

Prezesem Wilczkowiakiem, który był wtedy tak jak ja radnym. Toczyliśmy przeróżne spory, 
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ale akurat w tym temacie, co nie jest tajemnicą uważam, że lokalizacja na terenie GS miała 

swoje plusy. Lokalizacja dzisiejsza naprzeciwko piekarni jest moim zdaniem nie 

najszczęśliwsza, bo przyszłościowo perspektywistycznie ta lokalizacja blokuje rzeczy, które 

mogłyby tam powstać a nie powstaną ze względu na obecność wieży telekomunikacji.  

Wieża telekomunikacyjna w firmie, która ma taką dużą powierzchnię jak ma GS w Osiecznej 

jest bezpieczna lokalizacją, ale Pan Burmistrz jest innego zdania, a Pan Burmistrz decydował 

w tej sprawie. To teren przemysłowy i miałem przekonanie, że nie będzie nikomu przeszkadzać, 

a obecna lokalizacja może w przyszłości zablokować inne rzeczy.  

Pani Renata Helińska, a potem Pan Burmistrz bardzo proszę. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Ja się wypowiem bardziej jako mieszkanka niż radna. Sąsiaduje bezpośrednio z placem 

Gminnej Spółdzielni. Jako mieszkanka, która żyje tam na co dzień mam inne spojrzenie na tą 

sprawę w moim interesie jest to, że im dalej ta wieża będzie się znajdowała tym mniejsze 

narażenie na promieniowanie. Mówię o moim punkcie widzenia jako osoby sąsiadującej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Renatka jakie promieniowanie? To powinniśmy natychmiast walczyć o zlikwidowanie tej 

lokalizacji na szkole. Chcesz powiedzieć, że wierzysz w to, że to promieniuje? To co my 

robimy, że dzieci w szkole mają anteny na dachu…  

Pani Radna ma prawo do swojej opinii przepraszam, że tak na gorąco się odniosłem. Obiecałem 

głos Panu Burmistrzowi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Chciałbym zauważyć, że jeżeli chodzi o lokalizację przekaźników na budynku szkoły osieckiej 

to jestem przekonany, że wszyscy, którzy tutaj siedzą o tym wiedzieli, a ja uczciwie powiem, 

że zgłaszałem dyrekcji szkoły gdy ta lokalizacja powstawała, że moim zdaniem jest to być może 

nie do końca fortunne rozwiązanie. Natomiast żadnych oficjalnych uwag negatywnych do 

Urzędu Gminy do tej pory nie było. Jeżeli takie oficjalne uwagi się pojawią to będziemy się 

zastanawiać, co z tym zrobić. Każda lokalizacja takiego urządzenia powoduje potencjalne 

umniejszenie atrakcyjności terenów. Mamy kazus Kąkolewa gdzie przez kilka lat 

próbowaliśmy powstrzymać tę instalacje ze względu na tę bliskość. Natomiast jest pewien 

moment kiedy nasze prawne działania jako Urzędu są zagrożone postępowaniem przeciwko 

osobie, która wydaje te negatywne decyzje. To wyjaśnienie znalazło zrozumienie u tych 

mieszkańców, którzy przez te kilka lat wyrażali swoją negatywną opinię, tak jak potencjalne 

informację Pana Prezesa o tym, że będzie występował, oczywiście ma pełne prawo. Będziemy 

się odnosić jak sformalizuje zapowiedzi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję bardzo. Mam wrażenie, że ten temat możemy zamknąć.  

Jesteśmy w punkcie wolne głosy i wnioski, kto chciałby zabrać głos? Bardzo proszę Pan Radny 

Przemysław Skowronek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Chciałbym poruszyć kilka drobnych tematów.    

1. Mieszkaniec Świerczyny zadał mi pytanie, czy droga ze Świerczyny do Górzna 

mogłaby być wyrównana? Jeżeli tak to kiedy? 

2. Został ogłoszony przetarg na modernizację drogi gminnej. Zostały otwarte oferty. 

Wcześniej Gmina podała kwotę jaką może przeznaczyć i z tego co odczytałem było to 

160.000 zł na tą inwestycję, a z zapisu w budżetowych wynika, że na tą drogę w 

Świerczynie było w roku 2021 przeznaczone 200.000 zł. Mam rozumieć, że 40.000 zł 

poszło na dokumentację projektową? Drugie pytanie – były złożone 3 (trzy) oferty na 

to zadanie i one przewyższają kwotę 160.000 zł. Co dalej z tą inwestycją w tym roku? 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Dziękuję. Zbieramy pytania. Bardzo proszę Pani Radna Renata Helińska. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Radna Renata Helińska: 

Chciałam powrócić do tematu chodnika na ul. Drzeczkowskiej w stronę Lipna. Nawierzchnia 

tego chodnika jest w fatalnym stanie. Wcześniej było planowane, że gaz miał tam „iść” i ta 

nawierzchnia nie była robiona, ponieważ miały się tam odbyć pracę związane z 

doprowadzeniem gazu. Dzisiaj wiemy, że tego gazu nie będzie. Jaka i w jakim terminie jest 

tam zaplanowana naprawa nawierzchni.  

Chciałabym jeszcze podnieść temat na głos mieszkańców – Osiedle Jaworowy Jar o 

oznakowanie ulic. Gdyż ul. Osiedle Jaworowy Jar nie jest w żaden sposób oznakowana i trudna 

jest do odnalezienia. Nazwa ulicy Osiedle jest myląca.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan Przewodniczący proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Dostałem zgłoszenie od mieszkańców, czy byłaby możliwość obniżenia krawężnika przy 

przejściach dla pieszych. Chodzi o to, że jadąc małymi pojazdami dla niepełnosprawnych nie 

można zjechać i wjechać. 

Druga sprawa – kratki ściekowe. Chodzi o kratki kanalizacji deszczowej na ul. Rydzyńskiej. 

Kierowcy skarżą się, że są bardzo pozapadane. Czy można je „podnieść”?     

Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze? Pan Sebastian Łagoda. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Mam pytanie odnośnie ścieżki rowerowej, tego brakującego fragmentu. Chciałbym się 

dowiedzieć na jakim etapie jesteśmy w załatwianiu tej sprawy? 

Druga sprawa Sołtys już chyba zgłaszał – cieknie nam dach na świetlicy. Prosiłbym o jakąś 

pomoc w tym projekcie.  

Mieszkańcy proszą o wyrównanie drogi frankowskiej na tzw. złodziejewie.  Tam jest kwestia 

wyrównania działek są tam jakieś przeniesieni, droga jest gdzieś indziej niż powinna iść. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Radnemu. Trwa punkt wolne głosy, wnioski i informacje.  

Na ten moment dziękuję Państwu oddam głos Panu Burmistrzowi.  

Ad. 26.  Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Bardzo proszę o udzielenie tam gdzie jest to możliwe odpowiedzi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję.  

Za chwilę poproszę, aby na pytania Pana Skowronka odpowiedział Pan Sekretarz.  

Pytanie, które skierowała do nas Pani Radna Helińska – chodnik w stronę Lipna, droga 

powiatowa to zadanie, które z pewnością będzie realizowane w związku  tym dużym projektem 

przebudowy dróg powiatowych i chodników. Na dzisiaj możemy przekazać uwagę Pani Radnej 

do Zarządu Dróg Powiatowych.  

Oznakowanie Jaworowy Jar, czy właściwie brak tego oznakowania – zapoznamy się z tym 

zagadnieniem i udzielimy odpowiedzi.  

Pan Radny Forszpaniak dwa tematy, które związane są z drogami czy chodnikami dróg 

powiatowych, również przekażemy je do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Pan Radny Sebastian Łagoda o brakującym fragmencie ścieżki – za chwilę będę informował 

odpowiadając jednocześnie Panu Radnemu na to pytanie, o bardzo szerokim temacie, który 

chciałbym zaproponować.  
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Dach świetlicy oczywiście trzeba będzie naprawić więc to przyjmujemy jako zadanie, szybkie, 

odwrotne do realizacji. 

Jeżeli chodzi o równanie drogi rozumiem, że w tym przypadku tej biegnącej docelowo do 

Górzna… 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Droga wcześniej.        

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W każdym razie jeżeli chodzi o równanie dróg co roku ogłaszamy, a Państwo Sołtysi proponują. 

Mamy zasadę, o której Państwo Radni wiedzą, że jedno takie równanie gruntowne na okres 

kadencji, zatem to zadanie będziemy próbowali rozwiązać.  

Czy Pan Sekretarz mógłby udzielić odpowiedzi Panu Radnemu, bo jeżeli Pan Przewodniczący 

pozwoli to mam jeszcze kilka tematów do przekazania Państwu Radnym.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski:       

Odnośnie równania drogi Pan Burmistrz przed chwilą powiedział. Jedna droga na kadencje 

Sołtysi są w kontakcie z nami. Pan Sołtys zaproponuje i będziemy działać.  

Kwestia kwoty jaką zamierzamy przeznaczyć na realizację zadania. Mamy zasadę, że oprócz 

kwoty, którą mamy zabezpieczoną w budżecie na zadania przetargowe z reguły podajemy na 

otwarciu niższa kwotę. Kwot, która jest podawana podczas otwarcia ofert jest to kwota, która 

wiąże strony. Jest to celowe działanie Samorządu, by wykluczyć możliwość złożenia oferty 

odczytanej z budżetu abyśmy mówiąc kolokwialnie mieli możliwość manewru. Jak Pan 

wspomniał tutaj oferta przewyższa kwotę – będziemy się zastanawiać czy dołożyć pieniądze i 

realizować zadanie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję bardzo. 

Tematy, z którymi chciałbym się z Państwem podzielić, ale najpierw dzisiaj 27 maja, dzień 

samorządu terytorialnego. Wszystkim obecnym, byłym samorządowcom i przyszłym oraz 

urzędnikom wszelkich organów szczebli samorządów w Polsce, a zwłaszcza nam życzę 

Państwu i sobie żebyśmy dobrze sprawowali swoje funkcje, mandaty, aby nasza Gmina miała 

rozwój odpowiednio nas satysfakcjonujący. Wszystkiego co dobre Paniom i Panom Radnym, 

Urzędnikom z okazji tego naszego wspólnego branżowego święta.  

Drodzy Państwo, proponuję formułę aby w dniu 1 czerwca o godzinie 13 w CKiB spotkać się 

z Panem Starostą i prawdopodobnie będzie też Pan Wicestarosta oraz zaproszeni zostali 

Państwo Radni Powiatu Leszczyńskiego z okręgu krzemieniewsko – osieckiego z Panem 

Przewodniczącym Rady, który też z tego okręgu się wywodzi z Panem Janem 

Szkudlarczykiem. Natychmiast poprosiłem aby Pan Przewodniczący Roman Lewicki 

uczestniczył w tym spotkaniu i Przewodniczący komisji stałych naszej Rady. Bardzo proszę 

abyście to zaproszenie przyjęli. Będzie to spotkanie, podczas którego mam nadzieję, że 

kilkanaście ważnych tematów omówimy, również ten temat, o którym Pan Radny Sebastian 

Łagoda przed chwilą mówił. Ponieważ to jest w kręgu tych tematów, które planujemy ze strony 

Samorządu, ale myślę, że będą tez propozycję Radnych i Panów Starostów. 

Kolejny temat Letnisko ten czas przed głównym sezonem, okresy weekendowe jak rzadko w 

tym roku ładna pogoda – nieporządek odbił się dość dużym echem. Wcześniej podejmowaliśmy 

okazuje się, że nie do końca skuteczne, podejmujemy i będziemy podejmować działania żeby 

tę kwestię jak najbardziej zminimalizować. W związku z tym spotkaliśmy się m.in. z 

handlowcami, który mają swoje punkty gastronomiczne na terenie letniska. Widzimy po 

rodzaju tych odpadów, że głównym udziałowcem, jedną z firm, która generuje ten nieporządek 

jest przedsiębiorca, który sprzedaje swój towar w opakowaniach, które znajdują się właśnie w 

dużej ilości w koszach. Rozmawialiśmy z tym Panem i myślę, że znaleźliśmy wspólne 

rozwiązanie, które spowoduje, że ten problem będzie daleko mniejszy. Powiedzieliśmy również 

o naszych działaniach, które i tak by nastąpiły, ale w związku z tym, że to nie pogoda czeka na 
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czas od 1 (pierwszego) lipca do końca sierpnia, jak co roku ten sezon na letnisku jest oficjalnie 

otwierany, ale czasem jest to wyprzedzające. Więc te działania wyprzedzająco podejmujemy. 

Są one takie, że już zatrudniliśmy osoby, które zajmują się sprzątaniem tego terenu. Każdego 

dnia rano sprzątają teren tak żeby takich niespodzianek dla nas in minus nie było. Chcę 

zauważyć, że jak co roku w tym roku mamy kolejne akty wandalizmu. Szkody w oświetleniu 

alejek na letniku. Wycena wstępna usunięcia szkód, tj. około 4.000 zł przy czym w związku z 

tym, że będziemy wymienić oświetlenie na ledowe dzisiaj informuję Wysoką Radę, że do 

momentu założenia tych nowych opraw nie będziemy naprawiać tego co jest, bo może za 2-4 

miesiące byłyby wymienione te przed chwilą założone, na te docelowe. Zatrudniliśmy również 

firmę, która będzie nam zapewniać obsługę ratowniczą. Ratownicy od 1 (pierwszego) lipca do 

końca sierpnia będą pilnować bezpieczeństwa kąpiących się. Jesteśmy w trakcie rozmów z 

firmą, która jest zainteresowana żeby zajmować się wynajmem naszego sprzętu pływającego, 

ale również chcę przedsiębiorca, właściciel tej firmy udostępnić w tym swojej ofercie swój 

sprzęt ponieważ w tej branży jako producent tego sprzętu funkcjonuje. Kwestia podpisania 

umowy z określoną wartością jaką przedsiębiorca po podpisaniu tejże będzie Samorządowi 

płacił. Potwierdzam, że tak jak w latach poprzednich toalety będą darmowe. Jedna z osób, która 

zajmuje się już sprzątaniem będzie również obsługiwać w ramach tego wynagrodzenia toalety 

nasze na letnisku. Myślę, że co najmniej do godziny 18, ale z praktyki roku ubiegłego wiem, 

że daleko dłużej ten Pan był i pilnował porządku. Tak deklarował i wierzę, że tak było, gdzieś 

do około godziny 20 zwłaszcza w okresie upalnej pogody taki dostęp był do tych naszych toalet. 

Parking będzie w dalszym ciągu darmowy. Nie wchodząc w niuanse on jest darmowy od kilku 

lat w wyniku zmienionego prawa. Prawa, które zakazało takiemu samorządowi jak nasz 

pobierać opłaty w weekendy. Znalezienie firmy, która zajmowałaby się obsługą w tym 

momencie w naszym przekonaniu niedochodowej działalności byłoby niezwykle trudne, chyba, 

że Państwo Radni mają pomysł na firmę, która pojawi się i będzie w ten sposób funkcjonować. 

Przypomnę, że od poniedziałku do piątku bywa tak, że tych samochodów na parkingu jest - 

mniej jak mało, a pracownicy muszą być i czekać na potencjalnych klientów i oczywiście (co 

jest naturalne) zarabiać. Fontanna w najbliższym czasie zostanie uruchomiona. Plaża zostanie 

uzupełniona o świeży piasek. Pojawią się nowe znaki informacyjne aczkolwiek teren naszego 

letniska jest kameralny, ale znaki które do tej pory były nie są w dobrym stanie. Więc 

postanowiliśmy, że takie nowe oznakowanie zostanie umieszczone mając nadzieję, że długo 

przetrwa w dobrym stanie. 

Panowie Radni, w tym Pan Przewodniczący kilka razy dzisiaj mówili o nieformalnym 

spotkaniu Państwa z nami urzędnikami. Jestem przekonany, że to są dobre spotkania. Jeżeli 

będzie z waszej strony taka propozycja po za oczywiście komisjami, sesjami etc. i jeżeli my 

będziemy mieć taki pomysł to… Dzisiaj już proponuję, że takie kolejne nieformalne spotkania 

będę Państwu Radnym proponował. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu.  

Pan Radny Przemysław Skowronek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:                                    
Odnośnie tego, co Pan Burmistrz mówił, że gmina ma zakaz pobierania opłat. Tu miałbym 

pytanie do Radcy Prawnego, bo z tego co mnie wiadomo to zakaz pobierania opłat jest na 

drogach publicznych, a czy parking na letnisku jest drogą publiczną? Taka moja wątpliwość do 

wyjaśnienia. 

Druga sprawa do Pana Sekretarza, który mówił na temat przetargu modernizacji drogi gminnej. 

Rozumiem, że Gmina będzie się zastanawiać, ale gdybym mógł coś doradzić, gdybym ja 

podejmował decyzję to przeznaczyłbym większą ilość pieniędzy, które mamy zaplanowane w 

roku, to wynika z raportu o stanie gminy, że modernizacja drogi gminnej w Świerczynie była 

zaplanowana na lata 2021-2022 i zaplanowano na to 500.000. Ja dołożyłbym to skoro są chętni 
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do zrobienia tej drogi za te pieniądze, które tu teraz są. W przyszłym roku może być dwa razy 

drożej. Dziękuję bardzo.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Panie Radny ja nie powiedziałem, że nie będziemy realizować tego zadania. Powiedziałem, że 

się zastanawiamy, analizujemy i zmierzamy w stronę realizacji zadania. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze. Ja nie stwierdziłem, że Pan powiedział, że nie będzie realizowana tylko, że będziecie 

się zastanawiać. W kontekście tego zastanawiania podałem taką propozycję. Dziękuję. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Dziękuję bardzo za radę Panu Radnemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dobrze. Ja też ad vocem tego co na końcu powiedział Pan Burmistrz pro po naszych 

nieoficjalnych spotkań. Powiem jako radny z wieloletnim doświadczeniem ja też jestem 

zwolennikiem nieoficjalnych spotkań, ale pod jednym warunkiem Panie Burmistrzu – byłoby 

źle, gdyby te spotkania nieformalne zastąpiły spotkania formalne. Mi ciągle brakuje spotkań 

komisji, ja tego nie kryje zgłaszałem to już moim koleżankom i kolegom radnym, że uważam, 

iż powinniśmy się zajmować częściej konkretnymi tematami na komisjach. Te komisje 

spotykają się za rzadko. Jest jedna zasadnicza różnica między spotkaniami formalnymi, a 

nieformalnymi. Pełniąc mandaty publiczne jesteśmy rozliczani z tego co robimy. Śladu po 

spotkaniach nieformalnych nie ma, a ślad po naszych spotkaniach formalnych jest. W sytuacji 

kiedy ktoś kiedyś zapyta co zrobiliśmy, o czym rozmawialiśmy, jakie mieliśmy zdanie i jeśli 

będą tylko spotkania nieformalne wyjdzie na to, że nic nie robiliśmy. Przed tym przestrzegam 

będąc zwolennikiem również spotkań nieformalnych. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dokładnie tak samo myślę. Sesje, komisje, jeżeli jest potrzeba między tymi obradami spotkać 

się z Państwem Radnym to z prawdziwą przyjemnością takie spotkania nieformalne 

zaproponuje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W takiej sytuacji zgadzam się z Panem Burmistrzem. 

Jeszcze tytułem uzupełnienia – kto chciałby zabrać głos? Chętnych nie było. 

Przyłączam się do życzeń dla wszystkich Samorządowców w naszej Gminie. Nie będę składał 

życzeń poza naszą Gminę. Wszystkim, którzy są, byli i będą Samorządowcami. Całej rodzinie 

samorządowej wszystkiego dobrego. 

Ad. 27. Zakończenie obrad XXVIII sesji Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kończę obrady i zamykam XXVIII sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Dziękuję za wspólną 

pracę, do zobaczenia.  

         

 

        Protokołowała                                                              Przewodniczący obrad 

      Marta Skorupka                                                                          Roman Lewicki  

 


